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CULTURA IMPULSA ACTES 
AL JULIOL I L’AGOST PER A 
DINAMITZAR LA PRODUCCIÓ

7

Torna l’oferta esportiva
Reobrin la piscina del Termet, el pavelló Bancaixa, el gim-
nàs de la piscina Yurema Requena i espais a l’aire lliure i 
els socis de l’SME poden assistir als gimnasos privats.

L’ESTAT D’ALARMA TANCA 
A LA CIUTAT AMB 692 
DENÚNCIES I 11 DETINGUTS

9ENTREGA DE 10.000 ENVASOS 
DE GEL HIDROALCOHÒLIC EN 
PARCS I ESPAIS PÚBLICS

8

L’edil d’Economia, Xus Madrigal, i els 
responsables dels pubs i discoteques 
de la ciutat es reuneixen per a perfilar 
les accions que s’activaran, a les quals 
el consistori destinarà 15.000 euros.

La campanya ‘Queda’t 
de festa al poble’ cerca 
potenciar l’oci nocturn

El Ple aprova 500.000 euros 
per a engegar accions del 
Pacte local pel renaixement 
L’àrea econòmica rep 250.000 euros, la social 150.000 
euros i la sanitària 100.000 més, els tres eixos del Pacte

L’Ajuntament llança un pla per a reactivar projectes 
importants aturats amb el decret de l’estat d’alarma

Pla urgent per a la 
millora de l’asfalt 
a la xarxa viària

Una brigada formada per 
dos operaris dels Serveis Pú-
blics iniciarà aquestes repara-
cions d’urgència mitjançant 
la tècnica de l’aglomerat en 
fred, que permet actuar en xi-
cotets sots de forma més àgil.
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El Ple fa costat al 
camp en la lluita 
contra el cotonet

Tots els partits donen su-
port a la crida del sector agra-
ri, que va convocar una con-
centració multitudinària amb 
eixida des de Vila-real, per a 
exigir a l’administració com-
petent solucions per als efectes 
d’aquesta plaga en els cítrics.
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Nou alberg per a 
persones sense llar 
a càrrec de Cáritas

El centre d’inclusió, que 
cobreix el servei que prestava 
El Pati, quasi triplicarà les pla-
ces anteriors (de 13 es passarà 
a 36) en un edifici de 1.700 m2 
al carrer de Sant Marc.
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Espardenyers 
tindrà el doble de 
places per a joves

El centre de dia d’inserció 
sociolaboral, que fins ara ate-
nia 12 adolescents d’entre 16 
i 18 anys de matí, sumarà ho-
rari vespertí per a una altra 
dotzena de menors amb edats 
compreses entre 13 i 15 anys,
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L’Ajuntament reforçarà Serveis Socials per a cobrir les necessitats actuals.

El Ple aprova 500.000 euros per a iniciar 
accions pel ressorgiment del municipi
El gruix, 250.000 euros, seran per a l’àrea econòmica, 150.000 per a la social i els 100.000 restants per a actuacions en l’àmbit sanitari

E l Ple ha aprovat, per una-
nimitat, una operació de 
suplement de crèdit per 
valor de 500.000 euros 

que permetrà finançar accions 
consensuades en el Pacte local 
pel renaixement de Vila-real, 
que agrupa tots els partits amb 
representació municipal. El regi-
dor d’Economia, Xus Madrigal, 
ha explicat que aquest espai de 
diàleg és fruit de la voluntat de 
consens per a «donar exemple 
i ser capaços, des de la unitat, 
d’aportar tot el nostre treball pel 
renaixement de la ciutat després 
d’una crisi inèdita». Amb la pro-
posta aprovada, es destina diners 
de romanents de tresoreria que 
estaven previstos per a comple-
mentar partides del pressupost 
de diferents regidories però 
que ara es dedicaran a finançar 
aquestes iniciatives. Concreta-
ment, 250.000 euros seran per a 
l’àrea econòmica, 150.000 euros 
a l’àrea social i 100.000 euros per 
a l’àrea sanitària, els tres blocs en 
els quals s’engloben totes les ini-
ciatives del pacte.

Madrigal, que ha tornat a 
agrair als grups polítics la «fa-
cilitat i el clima d’enteniment», 
ha ressaltat algunes de les accio-
ns ja consensuades en aquesta 
taula de treball com l’adquisició 
de material de protecció o el pla 
de cuina solidària. L’alcalde, Jo-
sé Benlloch, s’ha compromés a 
continuar treballant en la línia 
de «fer tots els possibles per a 
ajudar la reactivació de la ciu-

la ciutat. Els grups municipals 
han acordat destinar a aquesta 
acció un total de 100.000 euros. 
També hi ha hagut acord per a 
l’adquisició de màscares i mate-
rial de protecció, per un valor 
de 35.000 euros, que passaran a 
formar part del banc municipal. 
Així mateix s’ha acordat destinar 
40.000 euros per a la contracta-
ció de més personal en el Depar-
tament de Serveis Socials «amb la 
finalitat de cobrir les necessitats 
d’atenció a les persones en situa-
ció de vulnerabilitat o dificultat 
a conseqüència de la crisi que es-
tem vivint», apunta el regidor.

Imatge de la sessió plenària celebrada a mitjan juny i que va decidir, amb el vistiplau de totes les forces polítiques, el suplement de crèdit per a atendre la crisi.

tat» generant oportunitats «però 
sense ocurrències que no siguen 
viables». 

Durant les darreres setmanes, 
aquesta taula política ha donat 
llum verda a altres tres accions 
per un valor de 175.000 euros: 
la compra de material de protec-
ció, el reforç de personal per al 
Departament de Serveis Socials 
i l’estímul econòmic per al co-
merç, l’hostaleria i els serveis del 
municipi. Les accions consensua-
des es concreten en una injecció 
econòmica directa a través de 
bons per a incentivar el consum 
en els establiments i serveis de 
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Pacte local pel renaixement

Un registre ajudarà a dinamitzar la ciutat 
amb iniciatives culturals i esportives

Els sis partits (PSPV, PP, Com-
promís, Ciutadans, Unides Po-
dem i Vox) han acordat la creació 
d’un registre d’iniciatives cultu-
rals i esportives que ajuden a di-
namitzar la ciutat; reforçar la do-
tació dels convenis amb entitats 
socials i incrementar la dotació 
per al fòrum d’ocupació i opor-
tunitats laborals Ocupa’t. 

El regidor d’Economia, Xus 
Madrigal, ha detallat que una de 
les principals accions en matèria 
econòmica serà la creació d’un 
registre d’iniciatives culturals i 
esportives amb una dotació de 
40.000 euros que tindrà com a 
principal finalitat incentivar que 
les empreses esportives i cultu-
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El consistori vol oferir activitats dinamitzadores, com s’ha fet en altres ocasions.

rals de la ciutat presenten projec-
tes de dinamització que ajuden a 
incentivar l’activitat comercial.

Així mateix, en l’àmbit social 
hi ha hagut consens entre els 
partits polítics per a incremen-
tar els convenis anuals amb les 
entitats socials Càritas, Joven-
tut Antoniana, Sant Vicent de 
Paül i Creu Roja, per a «facilitar 
que puguen continuar desenvo-
lupant la important labor que 
duen a terme i que en aquesta 
crisi està sent fonamental per a 
ajudar les famílies a tirar enda-
vant, de manera coordinada amb 
l’Ajuntament». El coordinador de 
la taula de treball assenyala que 
els partits s’han emplaçat a es-

tudiar la quantia amb la qual fi-
nalment s’incrementarà aquesta 
aportació a les entitats socials.

Finalment, en matèria de reac-
tivació econòmica i laboral, la 
mesa del Pacte ha decidit suple-
mentar en 20.000 euros la par-
tida prevista per a la jornada 
d’ocupació i oportunitats labo-
rals Ocupa’t que des de fa uns 
anys se celebra a la ciutat. «Hem 
decidit que si de cara a final 
d’any és possible celebrar aques-
ta fira, es reforçarà amb més pres-
supost econòmic amb l’objectiu 
de facilitar la formació i inserció 
d’aquelles persones que estiguen 
en situació de cerca d’ocupació», 
assenyala el regidor.
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Vila-real reactiva l’oci nocturn amb una campanya 
que impulsa quedar-se de festa a la localitat
Els grups polítics acorden, per unanimitat, destinar 15.000 euros que serviran per a promocionar els locals de la ciutat i altres accions de dinamització

El regidor d’Economia es va reunir amb representants dels establiments d’oci nocturn existents a la ciutat per a conéixer les seues necessitats i impressions.

E l regidor d’Economia, Xus 
Madrigal, s’ha reunit amb 
els propietaris dels pubs 
i discoteques de la ciutat 

amb l’objectiu de col·laborar en 
la promoció de l’oci nocturn a 
través de la campanya «Queda’t 
de festa al poble» i reactivar així 
un sector que porta mesos sense 
activitat a causa de la crisi sani-
tària per la pandèmia. 

«Els pubs i discoteques són un 
dels sectors més afectats i casti-
gats per la Covid-19», recorda 
l’edil, «per això col·laborarem 
i ajudarem el sector per a pro-
mocionar l’àmplia i variada 
oferta local que hi ha a Vila-
real», afig. Així, com a primer 
gest, l’Ajuntament impulsarà 
la campanya «Queda’t de festa 
al poble» i, més endavant, en la 
mesura en què aquests establi-
ments no estiguen tan limitats 
per l’aforament, es posaran en 
marxa altres accions. El consisto-
ri, amb l’acord de totes les forces 
polítiques municipals, injectarà 
15.000 euros a aquesta iniciativa 
que se substanciarà en una cam-
panya de promoció i diferents ac-
cions de dinamització. 

En la reunió es va decidir que, 
per a la promoció de la campa-
nya «Queda’t de festa al poble», 
es crearà una imatge corporativa 
que conjuminarà els tretze locals 
d’oci nocturn adherits fins al mo-
ment a la iniciativa. «La intenció 
és unificar en una única imatge 
els nostres locals, que fàcilment 
es reconega i identifique aquesta 

campanya, per a poder fidelitzar 
els nostres clients actuals i futurs 
clients perquè es queden a Vila-
real», explica Jaume Molina, pro-
pietari de la Casa Encantada.

Entre les propostes estaria ad-
quirir samarretes personalitzades 
amb el lema «Queda’t de festa al 
poble» per als empleats i augmen-
tar la visibilitat de la imatge i po-
tenciar la iniciativa que represen-
ten; col·locar vinils a l’exterior i 
interior del local per a emfatitzar 
la campanya i aconseguir que la 
gent reconega els locals a colp de Imatge d’arxiu d’una activitat realitzada en un dels locals d’oci nocturn a la ciutat.

vista; ajudar en la difusió de la 
campanya a través dels mitjans de 
comunicació i les xarxes socials; 
col·laborar en la cartelleria promo-
cional i editar vídeos dels locals. 

A més, a mesura que es vaja 
flexibilitzant la normativa res-
pecte a l’aforament permés en 
els locals, l’edil ha avançat que 
estan previstes altres accions de 
dinamització com actuacions, 
monòlegs o concerts per a com-
pletar una programació d’oci 
nocturn per a animar la ciutada-
nia a quedar-se a Vila-real.

Economia perfila una targeta de foment 
del consum en els negocis de Vila-real
El regidor d’Economia, Xus Madri-
gal, s’ha reunit amb representants 
d’establiments de comerç minoris-
ta, hostaleria, oci i serveis de la ciu-
tat, així com de la Unió de Comerc 
Vila-real (Ucovi), per a perfilar el 
llançament de la targeta «Fem po-
ble Vila-real», amb la qual es pretén 
incentivar el consum en els negocis 
locals i dinamitzar l’economia del 
municipi per a superar com més 
prompte millor la crisi econòmica 
derivada de la pandèmia. 

En la trobada, Madrigal ha ex-
posat la proposta en la qual ha 
treballat la Regidoria de la mà de 
la Fundació Caixa Rural Vila-real 
«amb l’objectiu d’anar de la mà 
del sector, escoltar les seues apor-
tacions i que aquest projecte siga 
una iniciativa compartida i con-
sensuada», ha subratllat l’edil.La zona centre concentra establiments de diferents sectors d’activitat.

La targeta s’ha concebut com 
una targeta moneder, sense cost 
per als usuaris, que permetrà ob-
tenir una bonificació de fins a 20 
euros per la primera recàrrega i, 
a més, aconseguir descomptes i 
avantatges que oferiran els establi-
ments amb la finalitat d’animar la 
ciutadania a realitzar les compres 
o utilitzar els serveis d’empreses 
locals. Aquesta idea compta amb 
el suport de tots els grups polítics 
que, a través del Pacte local pel re-
naixement de Vila-real, van acor-
dar destinar 100.000 euros a boni-
ficar el consum en negocis locals.

«Amb aquest projecte volem 
apel·lar, d’una banda, al sentiment 
de pertinença i arrelament a tra-
vés del nostre lema ‘Comprant al 
poble, fem poble’ perquè el veï-
nat col·labore en la reactivació de 

l’economia local; i d’altra banda, 
recompensar aquesta col·laboració 
amb avantatges per a les perso-
nes usuàries», detalla el regidor 
d’Economia.

Per part seua, l’Ajuntament 
també es compromet a promocio-
nar i publicitar aquests avantatges 
i descomptes que oferisquen els 
negocis participants, a través d’un 
projecte que respon als eixos estra-
tègics del govern de col·laboració 
pública i privada i la defensa de les 
nostres coses.

El consistori també ha aprovat 
la compra de 9.000 bons del pàr-
quing de la plaça Major, amb un 
cost total de 3.000 euros, que es 
repartiran entre els comerços per-
què «puguen repartir-los entre els 
seus clients i facilitar-los una hora 
gratuïta d’aparcament.

Reunió, a la Casa dels Mundina, del regidor amb els responsables dels comerços.

Pacte local pel renaixement
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Pacte local pel renaixement

Benlloch impulsa un pla per a reprendre 
projectes paralitzats per la pandèmia
L’alcalde, José Benlloch, ha acti-
vat un pla d’impuls i prioritza-
ció de projectes pendents amb 
l’objectiu de reprendre les inicia-
tives en les quals l’Ajuntament 
estava treballant abans de la crisi 
sanitària en col·laboració amb di-
ferents entitats i que «és impres-
cindible que es posen en marxa 
per al renaixement de la ciutat 
en els pròxims mesos».

Un exemple és el projecte de 
creació d’una planta de cultiu 
de fongs i bolets comestibles, im-
pulsat per la Fundació Manantial 
per a donar ocupació a persones 
amb malaltia mental. Benlloch 
també s’ha interessat per altres 
dos exemples de la col·laboració Imatge de la presentació de l’insectari projectat per la Cooperativa.

publicoprivada i l’aliança amb la 
societat civil que promou l’equip 
de govern: l’insectari de la Coo-
perativa Catòlica Agrària per a 
fomentar el control de plagues 
sostenible en l’agricultura local, 
i la restauració del saló de la Co-
munitat de Regants de Vila-real. 
En el primer cas, l’alcalde defen-
sa la urgència que aquest insecta-
ri, «un projecte innovador i pio-
ner», es pose en marxa perquè 
«existeix molta preocupació per 
la incidència de la plaga de coto-
net de Sud-àfrica». L’alcalde ja ha 
traslladat al president de la Coo-
perativa, Juan José Ortells, que 
l’Ajuntament, que inicialment 
s’havia compromés a aportar 

10.000 euros al projecte, incre-
mentarà aquesta quantitat fins 
als 15.000 euros, per a afavorir 
que l’insectari puga ser una rea-
litat com més prompte millor.

En el cas de la restauració del 
saló de la Comunitat de Regants, 
entitat que recentment ha ce-
lebrat el seu 150é aniversari, 
l’alcalde ha animat el president, 
Pasqual Broch, a seguir avant 
amb aquesta important obra i li 
ha reiterat el compromís del con-
sistori d’aportar 50.000 euros a 
través d’un conveni que perme-
trà també a l’Ajuntament fer ús 
d’aquest saló, amb més de 130 
anys d’història, per a diferents 
activitats.

Els grups municipals renuncien a la 
meitat de la seua assignació anual
La taula del pacte es reuneix amb quatre entitats socials per a conéixer les seues necessitats

E ls grups municipals de 
l’Ajuntament renuncien 
a la meitat de l’assignació 
que els correspon per 

a aquest 2020, una quantitat 
econòmica que es destinarà a no-
ves accions per a la reactivació de 
la ciutat en el marc del Pacte lo-
cal pel renaixement de Vila-real. 
Complint amb el compromís 
que van adquirir tots els par-
tits polítics amb representació 
en el consistori, durant aquests 
dies estan procedint a formalit-
zar la renúncia d’aquesta part 
de les assignacions als sis grups 
municipals (PSPV, PP, Compro-
mís, Ciutadans, Unides Podem i 
Vox), que ascendeix a un total de 
39.300 euros. Així, aquests diners 
s’ingressaran en un compte de 
Tresoreria de l’Ajuntament per 

a, posteriorment, «aprovar en el 
Ple la corresponent modificació 
de crèdit i assignar-lo al fons de-
dicat al Pacte local pel renaixe-
ment de Vila-real», segons ha ex-
plicat l’alcalde, José Benlloch.

El primer edil ha agraït tots els 
partits la sintonia i voluntat de 
consens per a aprovar iniciatives 
de reactivació econòmica i social 
de la ciutat. De fet, el Pacte local 
pel renaixement ha acordat ja 
prop d’una quinzena de mesu-
res per valor de prop de 500.000 
euros repartides en els àmbits sa-
nitari, econòmic i social.

En l’àmbit econòmic s’han 
aprovat importants mesures 
com la targeta «Fem poble Vila-
real» per a bonificar el consum 
en el comerç i els serveis locals; 
també la creació d’un registre 

d’iniciatives culturals i esporti-
ves que ajuden a dinamitzar la 
ciutat; la campanya de suport al 
sector de l’oci nocturn «Queda’t 
de festa al poble»; incrementar la 
dotació per al fòrum d’ocupació 
i oportunitats laborals; la promo-
ció de fires i accions de dinamit-
zació comercial i l’adquisició de 
bons del pàrquing de la plaça Ma-
jor perquè el comerç puga repar-
tir-los entre els seus clients.

Tots els partits han estat 
d’acord així mateix a incremen-
tar l’aportació a les entitats so-
cials del municipi que, en aliança 
amb l’Ajuntament, treballen pels 
més vulnerables i que en aques-
ta crisi estan desenvolupant un 
paper fonamental: Cáritas, Creu 
Roja, Joventut Antoniana i Sant 
Vicent de Paül. 

El Pla de millora d’espais per 
a vianants es flexibilitza amb 
l’obertura de trams al trànsit

La Regidoria de Territori, amb el 
final de l’estat d’alarma, ha re-
ordenat la mobilitat urbana en 
alguns trams que havien sigut 
convertits en zona de vianants 
provisionalment. El departa-
ment flexibilitza el Pla de millo-
ra d’espais per a vianants posat 
en marxa el passat 9 de maig, 
però manté els seus dos pilars 
bàsics: garantir la mobilitat de 
les persones en condicions de se-
guretat sanitària i ajudar el co-
merç i l’hostaleria local davant 
la nova normalitat.

El tram a l’entorn de l’Estadi 
de la Ceràmica, tallat al trànsit 
de manera permanent diverses 
setmanes, s’ha obert a la circula-
ció entre setmana amb la veloci-
tat limitada a 30 km/h en ser un 
espai amb un elevat pas de via-
nants. No obstant això, des del 
divendres a les 18.00 hores i fins 

al diumenge a mitjanit, es res-
tringeix el trànsit per a facilitar 
l’espai per a les persones.

La segona acció ha afectat 
el tram del carrer de l’Ermita, 
des del col·legi dels Carmelites 
fins al Termet, on es recupera 
l’estacionament del voral sud 
que s’havia convertit en un car-
ril per a vianants i on es limita 
també la velocitat a 30 km/h. 

Pel que respecta al tercer 
tram, el de l’avinguda de la 
Murà, entre l’avinguda del Ce-
dre i el carrer de Ramón y Cajal, 
es manté la conversió en zona 
de vianants ja que l’Ajuntament 
vol potenciar-la a manera d’una 
segona plaça Major per a dur-
hi a terme activitats de dina-
mització a través del registre 
d’iniciatives culturals i espor-
tives que forma part del Pla 
d’ajuda a l’economia local.

La zona d’estacionament del carrer de l’Ermita es va reservar al passeig.

reunió amb quatre 
entitats socials per a 
conéixer les seues necessitats

U

La taula del Pacte presidida per l’alcalde, 
José Benlloch, i amb representants 
dels grups polítics ha convidat els 
responsables Cáritas, Creu Roja, Joventut 
Antoniana i Sant Vicent de Paül per a 
escoltar les seues propostes i necessitats 
en aquest moment. Els partits van 
acordar incrementar en 40.000 euros els 
convenis anuals que manté l’Ajuntament 
amb aquestes quatre entitats, no obstant 
això, la reunió de ha servit per a escoltar 
aquests col·lectius i conéixer si aquesta 
quantitat és suficient o si és necessari un 
augment major dels convenis a causa de 
la situació derivada de la pandèmia.



Pla de desescalada
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Esports reprén l’activitat a la piscina del Termet, 
el pavelló Bancaixa i els espais a l’aire lliure
Els usuaris de l’SME disposen d’una hora diària d’entrenament al gimnàs i també poden triar entre més de 60 hores setmanals de classes dirigides

El pavelló Bancaixa acull, des de fa unes setmanes, diferents activitats guiades per als socis.

La Regidoria d’Esports engega 
el seu pla de desescalada amb 
l’obertura d’instal·lacions espor-
tives i més serveis. Els socis del 
Servei Municipal d’Esports (SME) 
poden utilitzar les instal·lacions 
del gimnàs de la piscina Yure-
ma Requena, assistir a classes 
dirigides al pavelló Bancaixa o 
en algun dels gimnasos amb els 
quals l’Ajuntament manté un 
conveni de col·laboració i utilit-
zar les pistes del Club de Tennis. 
També es reobri la pista de bolos 
serranos i les instal·lacions espor-
tives a l’aire lliure (workout del 
Termet, l’sport point de la Ciutat 
Esportiva Municipal i de la Plana, 

fer activitats dirigides durant la 
temporada esportiva. Ara, i des-
prés de l’aprovació del Registre 
municipal d’iniciatives culturals 
i esportives, també poden assis-
tir a aquests gimnasos a l’estiu. 
En tots dos casos es necessita ci-
ta prèvia a través de la reserva de 
classes DeporSite o del telèfon 
964 547 190. També, amb cita 
prèvia, els socis poden reservar 
durant una hora diària una pista 
de tennis, pàdel o esquaix al Club 
de Tennis, de dilluns a divendres 
de 9.30 a 21.30 hores i dissabtes i 
diumenges de 9.30 a 19.30.

En el cas de la piscina del Ter-
met, l’horari és de dilluns a diu-

menge de 9.00 a 22.00 hores per 
a esportistes majors de 14 anys 
que, amb cita prèvia, poden 
realitzar 30 minuts d’activitat 
respectant el màxim aforament 
permés de 16 persones. Abans de 
l’entrada i eixida de la instal·lació 
els usuaris han de desinfectar-se 
les mans, és obligatori l’ús de 
màscara fins al moment de na-
dar i mantenir la distància de 
seguretat.

Serralvo ha destacat que 
aquests recintes i activitats «ro-
mandran oberts en juliol, agost i 
setembre per a compensar usua-
ris i socis de l’SME pel temps que 
han estat tancats».

El tècnic de l’SME, José Ramón Cantavella, i l’edil, Javier Serralvo, en la reobertura de la piscina.

l’exterior del pavelló Bancaixa, la 
pista de skate i la pista d’hoquei 
de la Maiorasga) així com ho va 
fer unes setmanes abans la pisci-
na d’estiu.

Així doncs, es reobrin aques-
tes instal·lacions per als socis de 
l’SME majors de 14 anys. Tots 
ells disposen d’una hora diària 
d’entrenament al gimnàs de la 
piscina Yurema Requena i poden 
assistir a una oferta de més de 60 
hores setmanals de classes dirigi-
des que podran fer al pavelló Ban-
caixa o bé en algun dels gimnasos 
amb els quals l’Ajuntament man-
té un conveni de col·laboració, 
de manera que els socis poden 

Les persones que 
vulguen practicar 
esport en aquests 
espais necessiten 
cita prèvia per via 
telefònica o en línia

Els socis de l’SME podran assistir als 
gimnasos privats durant tot aquest estiu
Els socis del Servei Municipal 
d’Esports (SME) podran fer ús, 
aquest estiu, de les instal·lacions 
dels gimnasos privats de la ciu-
tat que mantenen conveni amb 
l’Ajuntament.

El regidor d’Esports, Javier 
Serralvo, s’ha reunit amb re-
presentants dels gimnasos amb 
els quals l’Ajuntament té subs-
crit un conveni de col·laboració 
econòmica. «Enguany, davant 
l’impacte que el tancament 
d’instal·lacions i la suspensió 
d’activitats per la crisi sanitària 
han tingut per a aquests xicotets 
negocis de la ciutat, volem aju-
dar-los i per això hem proposat 
que en l’inici de la nova norma-Serralvo en un moment de la reunió telemàtica amb els titulars dels gimnasos.

litat els socis puguen acudir als 
gimnasos a través d’aquest acord 
de col·laboració econòmica», ha 
assenyalat Serralvo.

L’alcalde, José Benlloch, ha su-
bratllat que aquesta iniciativa 
cerca «un acord de sinergies». En 
les instal·lacions municipals, diu 
Benlloch, «disposarem de menys 
espai perquè caldrà adoptar una 
sèrie de mesures de prevenció i 
controlar aforaments. Gràcies a 
aquesta col·laboració, comptem 
amb més oferta per als socis i, 
a més, ajudem econòmicament 
aquestes empreses locals en un 
moment de dificultat».

Així mateix, l’Ajuntament, 
conscient dels problemes d’espai 

de molts d’aquests gimnasos, 
també posa a la seua disposició, 
de manera gratuïta, instal·lacions 
municipals com ara poliespor-
tius o el Centre de Congressos en 
cas que vulguen fer-ne ús.

La previsió d’Esports és que 
la col·laboració siga efectiva al 
començament de juliol per a 
«convertir Vila-real en un gran 
gimnàs», gràcies a l’aliança amb 
la societat civil i l’aposta per la 
col·laboració pública i privada, 
dos dels eixos estratègics de la 
gestió de l’equip de govern des 
de 2011. Fruit d’aquest treball, 
en els últims anys s’ha passat 
de comptar amb tres gimnasos 
col·laboradors a un total de 17 



Pla de desescalada

Els parcs infantils recobren l’ús amb totes 
les garanties d’higiene per als usuaris
L’Ajuntament ha reobert a l’ús 
els 40 parcs infantils que hi ha 
a la ciutat. La decisió ha arribat 
després d’atendre els informes 
i criteris presentats pel gabinet 
tècnic, encarregat d’assessorar 
l’equip de govern perquè, tant la 
reobertura d’espais municipals 
com la represa d’activitats, es fe-
ren complint les mesures de pre-
venció i de seguretat sanitària. 

«Des del primer moment 
aquest govern ha sigut molt pru-
dent i responsable i ha prevalgut 
la salut de les persones abans 
de la reobertura de qualsevol 
instal·lació municipal, per això 
no vam plantejar la reobertura 
de parcs fins que la Generalitat Els més menuts ja poden fer ús dels parcs, sota unes indicacions preventives.

Valenciana va fixar les condicio-
ns que s’havien de complir», ha 
recordat el regidor de Serveis Pú-
blics, Francisco Valverde. Aquesta 
precisament ha sigut la premissa 
per a la represa de l’activitat als 
parcs infantils després d’haver 
estat precintats com a mesura de 
prevenció durant l’estat d’alarma 
per la crisi sanitària.

Ara han tornat a l’ús complint 
una sèrie de mesures. Tots els 
dies, personal del Departament 
de Serveis Públics neteja i desin-
fecta els parcs a partir de les 5.00 
hores perquè, des de les 10.00 i 
fins a les 22.00 hores, aquests 
espais estiguen preparats i en 
condicions sanitàries per a aco-

llir els més menuts. Pel que res-
pecta a les normes d’ús en les 
instal·lacions, s’ha disposat, a 
l’entrada de cada recinte, carte-
lleria que recull les recomanacio-
ns sanitàries que han de complir-
se dins d’aquest espai com són el 
manteniment de la distància de 
seguretat d’1,5 metres i l’ús de 
màscara en adults i xiquets ma-
jors de sis anys. Els pares, mares 
i tutors han d’assegurar-se de la 
higiene i la desinfecció de les 
mans dels xiquets i xiquetes que 
utilitzen de manera freqüent el 
parc, com a mínim, a l’inici i al 
final del període de joc amb gel 
hidroalcohòlic que ja s’ha repar-
tit en aquests punts de la ciutat.
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Suport a les escoles infantils perquè 
presten servei a les famílies a l’estiu

El paratge del Termet sol acollir part de les propostes lúdiques i esportives d’estiu.

El consistori no organitza enguany programes de temps lliure per la falta de temps i de recursos que garantisquen la igualtat d’oportunitats

L ’alcalde, José Benlloch, ha 
anunciat que l’Ajuntament 
col·laborarà i ajudarà, «com 
ens vam comprometre», a 

les escoles infantils en les seues 
iniciatives per a facilitar a les 
famílies la conciliació. Benlloch 
ha recordat que «comptem a Vila-
real amb centres d’educació in-
fantil de qualitat, que han fet un 
gran esforç per a adaptar-se a la 
normativa i buscar l’excel·lència, 
i, com em vaig comprometre 
amb els responsables d’aquests 
centres, col·laborarem econòmi-
cament i els animare perquè pu-
guen prestar el seu servei durant 
aquest estiu en condicions».

Benlloch insisteix que «des 
del primer moment vam dir que 
prioritzarem l’economia i la so-
lidaritat i les nostres escoles in-
fantils són també empreses pri-
vades que ens ajuden a educar 
els nostres xiquets i xiquetes en 
l’educació no obligatòria de 0 a 
3 anys així com a possibilitar la 
conciliació de la vida familiar i 
laboral de les famílies». A més, 
arran de la crisi sanitària, la Re-
gidoria d’Educació també ha edi-
tat vídeos explicatius per a donar 
a conéixer l’oferta de les huit es-
coles infantils de Vila-real (set de 
privades i una de municipal).

Aquesta decisió es va anunciar 
poc després que el consistori fera 
pública la decisió de no organit-
zar ni promoure durant l’estiu 
cap programa de temps lliure per 
a la població infantil i juvenil a 
causa de la situació per la pandè-

mia. L’alcalde, José Benlloch, ha 
confirmat que el consistori ha 
optat també en aquest cas per «la 
prudència, la cautela i la respon-
sabilitat» d’acord amb les línies 
marcades per al pla de desescala-
da, i «enguany, a causa de la situa-
ció excepcional que vivim, no or-
ganitzarem des de l’Ajuntament 
cap mena d’activitat estival de 
temps lliure per als xiquets i xi-
quetes», com l’Aplec d’Estiu o 
l’Escola Esportiva d’Estiu que es 
realitzaven en anys anteriors.

Benlloch ha argumentat que 
«en primer lloc, no hi havia 

temps per a organitzar i gestio-
nar aquests programes de mane-
ra adequada, amb garanties i en 
igualtat d’oportunitats d’accés 
per a totes les famílies, perquè 
els protocols per a aquesta mena 
d’escoles d’estiu van tardar a pu-
blicar-se i hi havia dubtes sobre 
els criteris, que han canviat». 

Així mateix, el primer edil 
ha assenyalat que «en aquests 
moments, els pocs recursos de 
l’Ajuntament creiem que ha-
vien de destinar-se a prioritzar 
l’atenció social i la reactivació 
econòmica».

+DADES

El Pacte local pel renaixement ha 
acordat, amb el suport de tots els 
grups polítics municipals, destinar 
30.000 euros per a donar suport a les 
activitats com ara campus o escoles 
d’estiu que organitzen escoles infan-
tils i altres entitats o empreses de la 
ciutat, amb la finalitat de facilitar a les 
famílies la conciliació durant aquests 
mesos. Així ho ha explicat el coordi-
nador de la taula de treball del Pacte 
local pel renaixement de Vila-real, Xus 
Madrigal, que ha assegurat que «de 
moment s’hi destinen 30.000 euros 
però aquesta quantitat seria ampliable 

U

Destinen 30.000 euros per a 
ajudar les activitats estivals 

en cas que fora necessari». L’objectiu 
és que aquestes activitats tinguen un 
menor cost per a les famílies i ajudar la 
reactivació econòmica.

Cal recordar que l’equip de govern, 
dins de la col·laboració publicopri-
vada i el suport a l’empresa local, va 
plasmar el seu compromís amb els 
centres infantils l’any passat amb una 
línia d’ajudes a l’escolarització de 0 a 3 
anys per import de 60.000 euros que 
ha beneficiat un total de 384 xiquets i 
xiquetes de 372 famílies, amb el paga-
ment de 156,25 euros per menor.

U

Imatge d’una de les sessions del Pacte amb la participació de tots els partits.



Cultura llança la programació estival per a ajudar 
la producció i dinamitzar l’economia de la ciutat
Durant els mesos de juliol i agost s’ocuparan espais com les places Major i del Llaurador o el Termet per a organitzar teatre, concerts o cinema en obert

Els exteriors del camp de futbol ja han acollit actuacions en festes o abans dels partits del Villarreal.

Teatre, concerts i cinema a l’aire 
lliure són alguns dels espectacles 
que la Regidoria de Cultura ha 
preparat per als mesos de juliol i 
agost a Vila-real. El departament 
que dirigeix Rosario Royo posa 
en marxa el Pla de desescalada 
de Cultura, d’acord amb les me-
sures de prevenció per la pandè-
mia, amb la intenció d’ajudar les 
produccions locals a pal·liar, en 
la mesura en què siga possible, 
els efectes que la crisi sanitària 
està tenint en el sector. 

«La nostra prioritat és col·la-
borar en la supervivència de la 
cultura i evitar que es tanquen 
empreses», ha afirmat la regido-
ra de Cultura, que ha volgut des-
tacar la importància del sector 
en la localitat. «Per això, des del 

gaudisquen dels contacontes 
que es narraran a la plaça Ma-
jor, a partir de les 19.00 hores, 
de Satsuma 3.0, La Inestable 
Compañía de Títeres, Diana Ber-
nard, Rosabel Canós, Xa! Teatre i 
Supramúsica. Els dijous a la nit, 
seguint la tradició del cinema 
d’estiu a l’ermita, la façana del 
Centre d’Educació Ambiental 
del Termet es convertirà en una 
pantalla de cinema en la qual es 
projectaran, a partir de les 22.30 
hores, els documentals Home-
natge, #Seguridores, La Família 
(Dementia), Assemblea, Fishbone 
i Nit de docs escèniques. 

Els divendres l’activitat estarà 
repartida entre la plaça del Llau-
rador i la plaça del Mercat Cen-
tral. A la plaça del Llaurador es 

faran les actuacions musicals per 
la disponibilitat per a muntar es-
cenari i utilitzar camerinos amb 
representacions operístiques 
com ara L’elisir d’amore o Luisa 
Fernanda d’Òpera Gourmet o el 
concert d’estiu de l’Orquestra 
Francesc Tàrrega. 

A més, al Llaurador també es 
duran a terme els tallers de ball 
llatí i caribenc del Club de Ball 
Esportiu Azahar els dies 7, 13, 
21, 28 i 29 de juliol i els dies 2 
i 9 d’agost. Pel que respecta a la 
plaça del Mercat Central, la dan-
sa de Pepa Cases, el teatre de Pa-
raules d’Aire, la poesia de Marce-
lo Díaz o l’actuació de La Rava-
lera es podran gaudir en aquest 
espai del centre de la ciutat els 
divendres a partir de les 22.00 

Torna el cine al Termet però canvia d’ubicació i ja no serà a les escales que porten a l’ermita.

departament, treballem des de fa 
temps en aquest Pla de desescala-
da per a poder adaptar especta-
cles de xicotet format als espais 
públics de la ciutat per a contro-
lar l’aforament i complir les me-
sures de distanciament social», 
indica Royo.

La plaça Major, la plaça del 
Mercat Central, la del Llaurador 
i l’entorn del Centre d’Educació 
Ambiental del Termet seran els 
principals escenaris d’una pro-
gramació cultural diversa, tant 
pel que fa a disciplines artísti-
ques com a temàtiques i públic 
destinatari, dissenyada pel pro-
gramador de l’Auditori, Tomás 
Ibáñez.

La setmana arrancarà els di-
mecres perquè els més xicotets 

Cultura ha treballat 
per a adaptar els 
espectacles de 
xicotet format als 
espais públics per a 
complir la normativa

La coveta, el centre Lluís Alcanyís o la seu 
de la UM La Lira obrin de nou les portes
La Junta de Govern Local ha do-
nat llum verda a diferents plans 
de desescalada presentats per les 
regidories per a reobrir espais 
municipals i reprendre activitats 
complint les mesures de preven-
ció i de seguretat sanitària. «La 
nostra prioritat és la salut de les 
persones i per a això seguim un 
protocol, amb l’assessorament 
d’un gabinet tècnic municipal 
que supervisa els plans de des-
escalada per a donar les majors 
garanties possibles», ha recordat 
l’alcalde, José Benlloch.

En matèria esportiva, des del 
20 de juny i amb l’informe favo-
rable del gabinet tècnic i el certi-
ficat de conformitat de la Càtedra La coveta de la Mare de Déu pot tornar a visitar-se però amb aforament limitat.

de l’Esport de la Universitat Poli-
tècnica de València, es va reobrir 
la piscina del Termet. Un altre es-
pai municipal reobert és la cape-
lla i la coveta de la Mare de Déu 
de Gràcia, un lloc de culte que de 
moment s’obri a les visites. La ca-
pella, de dimarts a divendres de 
8.30 a 18.30 hores, els dissabtes i 
diumenges de 8.30 a 13.30 hores; 
la coveta, els diumenges al matí, 
de 8.30 a 13.30 hores. En tots dos 
casos, l’aforament és limitat i és 
obligatori l’ús de màscara.

Respecte al Centre de Dia Lluís 
Alcanyís per a la prevenció co-
munitària de conductes addicti-
ves, que durant l’estat d’alarma 
ha realitzat l’atenció als usua-

ris per telèfon o videoconferèn-
cia, s’autoritza l’obertura per a 
l’atenció presencial un dia a la 
setmana i amb cita prèvia.

La Regidoria de Serveis Públics 
també ha comptat amb el visti-
plau de la Junta de Govern per 
a reactivar les dèsset fonts or-
namentals de la ciutat, amb els 
protocols de neteja i desinfecció 
corresponents. 

Així mateix, també s’ha obert 
la seu de la Unió Musical La Li-
ra, de titularitat municipal, però 
únicament per a les classes de 
reforç i preparació dels alumnes 
de l’escola de música que han de 
realitzar la prova d’accés a estu-
dis professionals.

Covid-19 Crònica de Vila-real
JULIOL DEL 2020 7

Pla de desescalada



Pla de desescalada

Reparten más de 10.000 geles de 
hidroalcohol entre la población
La entrega, que ya ha empezado, se lleva a cabo en espacios como parques infantiles

Durante la primera jornada de reapertura de los parques, los ediles Noelia Samblàs y Francisco Valverde repartieron geles.

El Ayuntamiento repartirá 
10.000 envases individuales de 
125ml de gel hidroalcohólico en-
tre la población para facilitar el 
acceso a este material de protec-
ción y, a la vez, concienciar a la 
ciudadanía sobre la importancia 
de lavar y desinfectar las manos 
para prevenir el contagio y la 
propagación de la Covid-19. Este 
material de protección se suma 
a las 150.000 mascarillas que el 
Ayuntamiento ha repartido en 
domicilios, comercios, entidades 
sociales, centros de culto y otras 
instalaciones municipales para 
que ningún ciudadano se queda-
ra sin material de protección.

La concejala responsable del 
Registro municipal del volunta-

riado Covid-19, Noelia Samblás y 
el concejal de Servicios Públicos, 
Francisco Valverde, iniciaron el 
reparto de los envases en el par-
que de la Mayorazga el primer 
día de la reapertura de estos es-
pacios públicos aunque el repar-
to del dispensador está previsto 
también en eventos, actividades 
y en actos donde se produzcan 
una mayor afluencia de público.

El reparto de geles hidroalco-
hólicos entre la población aúna 
dos de los objetivos fundamenta-
les para el gobierno local: por un 
lado, facilitar a la población me-
didas de protección de higiene 
sanitaria en sintonía con el Plan 
de prudencia, responsabilidad y 
seguridad en la desescalada a la 

nueva normalidad y al mismo 
tiempo y, en la medida de los po-
sible, ayudar a la economía local 
a través de una serie de medidas 
e iniciativas económicas para di-
namizar la economía y reactivar 
el consumo.

«Desde el inicio de la pande-
mia hemos estado trabajando 
para dotar a la población de ma-
terial sanitario para que puedan 
protegerse y, a la vez, proteger a 
los demás de la propagación del 
virus», recuerda Samblás. De he-
cho, el consistorio creó al inicio 
de la crisis un banco de mascari-
llas y material de protección y en 
este caso la adquisición de este 
lote de gel hidroalcohólico se ha 
realizado a una empresa local.

El personal municipal se 
somete a test de la Covid-
19 al volver a sus puestos

El Ayuntamiento comenzó a 
realizar, a finales de junio, los 
test de detección de la Covid-19 
a la plantilla municipal como 
semanas antes se hizo con el 
personal de Policía Local y Pro-
tección Civil. La medida tiene 
por objeto garantizar la seguri-
dad de los empleados municipa-
les y de las personas con las que 
puedan estar en contacto en el 
ejercicio de sus funciones. 

La realización de estos análi-
sis se ha contratado a la mutua 
Unimat. Dentro de esta etapa, 
los primeros en someterse a las 
pruebas rápidas fueron los em-
pleados de Servicios Públicos. 
Después, de forma escalonada 
se irán realizando al resto de 
departamentos municipales, 
incluyendo también al perso-
nal de Policía Local y Protección 
Civil, a quienes se les realizará 
el test por segunda vez «por ser 
dos departamentos que duran-

te la crisis sanitaria estuvieron 
muy expuestos al virus, por 
trabajar en contacto directo y 
prestando ayuda a la ciudada-
nía», recuerda la edil de Sani-
dad, Silvia Gómez.

El contrato con Unimat para 
la realización de estos exáme-
nes clínicos se ha adjudicado 
por un coste de cerca de 27.000 
euros y contempla la realiza-
ción de pruebas a los 495 em-
pleados municipales.

En caso de que alguno de los 
test rápidos dé positivo, se rea-
lizará la correspondiente PCR 
para confirmar el diagnóstico. 
Gómez explica que se irán rea-
lizando los análisis de forma 
escalonada a los empleados 
municipales que están reali-
zando trabajo presencial y a 
aquellos que aún están hacien-
do teletrabajo, a medida que 
regresen a su puesto físico en 
el consistorio.

Policía Local y Protección Civil fueron los primeros en realizarse las pruebas.
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L’Espai Jove recupera el funcionamiento 
y Turismo lanza nuevas visitas guidas

Las concejalías de Juventud 
y Turismo dirigidas por los edi-
les Anna Vicens y Diego A. Vila, 
respectivamente, recuperan la 
actividad en sus espacios muni-
cipales y reanudan actividades 
cumpliendo con las medidas de 
seguridad e higiene sanitarias. 
En el Espai Jove se ha separado 
el mobiliario para cumplir con la 
distancia de seguridad, se ha ins-
talado una mampara protectora 
de cara a la recepción del públic, 
la entrada debe realizarse por la 
avenida França y la salida es por 
Passeig de l’Estació. 

Entre las actividades que se re-
toman está el programa JOOP -Jo-
ve Oportunitat-, que cuenta con 

U la asistencia de 12 jóvenes, con 
edades comprendidas entre los 
16 y 21 años, que han abandona-
do la formación académica y que 
no trabajaban, los cuales reciben 
orientación y apoyo laboral. Tam-
bién el Espai Jove acogerá los cur-
sos de monitor de tiempo libre y 
el de manipulador de alimentos. 
Tanto la solicitud para el Carnet 
Jove como la atención al públi-
co en el Espai Jove será con cita 
previa a través del teléfono 964 
547 203 o por correo electrónico 
a joventut@vila-real.es. 

En materia turística, el Plan de 
desescalada supone adoptar una 
serie de medidas de prevención 
sanitaria que afectan tanto a la 

propia oficina de Turismo como 
a los técnicos municipales del 
servicio. Por lo que respecta a la 
actividad, se reanudan las visitas 
turísticas guiadas por la ciudad. 
Con un grupo máximo de 30 per-
sonas, se podrán hacer visitas ex-
teriores al Termet, al centro de la 
ciudad y los alrededores. 

Los guías deberán llevar mas-
carillas, se darán las explicacio-
nes mediante altavoz y no se re-
partirá ningún tipo de folleto. 
Las visitas tienen una duración 
de dos horas y su inscripción a la 
actividad deberá ser con cita pre-
via, vía telefónica 964 547 248 o 
por correo electrónico vilareal@
touristinfo.net.La ciudad arrancó el año pasado las visitas guiadas a diferentes espacios.

CRÒNICA



Covid-19 Crònica de Vila-real
JULIOL DEL 2020 9

Vila-real, en la redefinición 
de los actos de ‘bou al carrer’
Benlloch y Vila participan en la comisión que elabora los nuevos planes

El alcalde y el edil de Fiestas en la reunión telemática mantenida para abordar estos festejos.

El alcalde, José Benlloch, ha participado, 
junto al concejal de Fiestas, Diego Vila, 
en la reunión de la Comisión de Festejos 
Taurinos Tradicionales (bous al carrer) 
de la Comunitat Valenciana en la que se 
ha aprobado por unanimidad elevar a la 
Conselleria de Sanidad el borrador de re-
solución de autorización y celebración 
de festejos de bous al carrer en la tempo-
rada 2020 en aplicación del Acuerdo de 
19 de junio, del Consell, sobre medidas 
de prevención frente al Covid-19.

Así, se prevé la realización de estos fes-
tejos de bous al carrer únicamente en 
plazas de toros permanentes y portátiles, 
recintos e instalaciones taurinas. Tam-
bién se establece la limitación de aforo, 
de manera que en las gradas deberá de-
jarse un asiento libre entre espectadores 
y la distribución de las filas deberá hacer-
se en forma de zig-zag.

La entrada a los recintos deberá reali-
zarse mediante la adquisición previa de 
entradas o invitaciones que los especta-
dores deberán mantener todo el festejo. 
También se contempla realizar turnos de 
asistencia a espectáculos en función de 
la demanda existente así como la obliga-
toriedad de cumplir con las medidas de 
higiene y prevención como el uso de mas-
carilla y de geles desinfectantes.

Aunque compete a la Generalitat auto-

rizar los festejos taurinos tradicionales, 
el borrador fija la necesidad de una de-
claración expresa del Ayuntamiento por 
la que se muestre de acuerdo en la rea-
lización de festejos de bous al carrer en 
su término municipal en las condiciones 
previstas en la resolución. Finalmente, se 
señala que la posibilidad de realizar estos 
actos en la vía pública  en función de la 
evolución de las condiciones.

«El objetivo es conseguir que, acorde a 
la normativa sanitaria, podamos dar la 
mayor normalidad posible a la celebra-
ción de estos actos taurinos tradiciona-
les», ha explicado Benlloch, quien ha re-
cordado la importancia de «intentar dar 
un balón de oxígeno a las ganaderías».

Festejos en plaza, aforos 
y turnos de asistencia son 
algunos de los aspectos 
que contempla el borrador 
elevado a la Generalitat

U

El balance policial deja 11 
detenidos y 692 denuncias
La norma actual es más flexible pero se mantienen algunos aforos máximos

Durante los últimos meses, la policía ha realizado controles en desplazamientos o establecimientos.

La Policía Local de Vila-real ha realizado, 
durante el estado de alarma por el Covid-
19, 692 denuncias por la Ley Orgánica de 
Seguridad Ciudadana y un total de 11 de-
tenciones, según ha explicado el Comisa-
rio Princial Jefe, José Ramón Nieto.

En la nueva normalidad, pese a la re-
lajación de las restricciones, continua 
habiendo algunos condicionantes en 
cuanto a aforos o uso de elementos de 
seguridad como la mascarilla si no pue-
de respetarse la distancia interpersonal. 
Así pues, no hay límites máximos para 
grupos excepto en el interior de estable-
cimientos hosteleros con un máximo de 
20 personas. 

Respecto al ocio infantil y juvenil, los 
parques y las actividades al aire libre se 
recuperan aunque se limita la partici-
pación al 75% de la capacidad máxima 
de la actividad con un máximo de 250 
personas. Si el acto se desarrolla en un 
espacio cerrado, también deberá ser al 
75% sin sobrepasar el centenar de asis-
tentes. De cara al próximo curso, si no 
hay contratiempos, se realizará la labor 
académica con una persona por cada 2,5 
metros y no será necesaria la mascarilla 
si la separación entre alumnos es de 1,5 
metros. En el ámbito universitario se 
suspende temporalmente la actividad 
presencial.

Piscinas recreativas y establecimientos 
o centros comerciales también tienen un 
aforo máximo del 75% de su capacidad 
aunque el porcentaje baja al 60% en ca-
so de las zonas comunes y recreativas de 
centros comerciales. En el primer caso se 
podrá hacer uso de los baños y duchas y, 
en el segundo de los probadores de una 
persona sin acompañante. 

En el sector de la hostelería y restaura-
ción, el aforo interior también se marca 
en un 75% y las mesas deben tener una 
separación de dos metros. En discotecas 
y bares de ocio nocturno, la entrada de 
personas se reduce a un tercio y las pis-
tas de baile no pueden tener su uso habi-
tual sino que es un espacio para mesas.

La nueva normalidad trae 
condicionantes a actividades 
económicas y sociales como 
la hostelería, la educación o el 
ocio como el uso de piscinas

U

Más de 1.000 consultas al servicio de 
ayuda a negocios y autónomos
La oficina de asesoramiento gra-
tuito a comercios y autónomos 
para informar sobre la solicitud 
de ayudas para paliar los efectos 
de la pandemia en la actividad 
económica ha recibido más de 
1.000 consultas relacionadas con 
la crisis sanitaria desde su pues-
ta en funcionamiento el pasado 
6 de abril. Durante este tiempo 
el servicio gratuito, impulsado 
por el Ayuntamiento a través de 
la Concejalía de Economía y la 
Unión de Comercio de Vila-real Imagen de una de las reuniones de los responsables municipales y Ucovi.

(Ucovi), ha ayudado a tramitar 70 
solicitudes para que los autóno-
mos puedan recibir las ayudas de 
la Generalitat Valenciana.

La oficina ofrece información 
tanto a los asociados de Ucovi co-
mo al resto de comerciantes y au-
tónomos que no disponen de los 
servicios de una gestoría o aseso-
ría. «La oficina no sólo atiende las 
dudas de los propietarios del pe-
queño comercio sino a otros sec-
tores. Aunque no sean de nuestro 
ámbito, si podemos ayudarles, lo 

hacemos», indica la secretaria de 
Ucovi, Teresa Esteve. 

Cuestiones relacionadas con el 
alquiler, la situación laboral o la 
normativa de las terrazas han si-
do los principales temas de con-
sulta. «Mucha gente nos llamaba 
los fines de semana, después de 
que se anunciase el pase de fase, 
para saber qué estaba permitido 
hacer, en qué condiciones podían 
abrir su negocio, si era necesaria 
la cita previa, el uso de las masca-
rillas, etc», indica Esteve.
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Hace apenas un par de se-
manas entrabamos en la 
«nueva normalidad», una 
normalidad con muchos 
matices. A pesar de los 
deseos de volver a la épo-
ca anterior a la Covid-19, 
este escenario no se con-
templa a corto plazo por 
lo que el el Gobierno pone 
en manos de las Comuni-
dades Autónomas la ges-
tión de esta realidad y en 
los municipios, el llevarlo 
a cabo.

El gobierno socialista de 
Vila-real ha tenido claro des-
de el primer minuto que la 
prioridad era, y es, garanti-
zar la salud de nuestras ve-
cinas y vecinos.

Ha habido críricas sobre 
la aplicación de las medidas 
de seguridad, acusando in-
cluso de privar de algunos 
servicios a nuestros ciuda-
danos pero, como por des-
gracia estamos viendo, los 
contagios siguen así que 
la prudencia sigue siendo 
el faro que nuestro gobier-
no municipal, la mejor de 
las estrategias mientras 

no exista una vacuna o un 
tratamiento para esta pan-
demia.

Pero ir poco a poco no sig-
nifica que estemos parados. 
En todo momento hemos 
estado en comunicación 
continua con las entidades 
sociales, culturales y eco-
nómicas y, apoyando cual-
quier iniciativa que redun-
de en el beneficio del mu-
nicipio y su reactivación. 
Gracias a todos ellos por su 
implicación y ayuda en es-
tos momentos tan compli-
cados para que Vila-real siga 
siendo la ciudad viva que to-
dos deseamos que sea.

Además el gobierno mu-
nicipal ha creado un Gabi-
nete Técnico que valora la 
viabilidad de las acciones 
que se proponen y busca 
los mecanismos más ade-
cuados oara que los conciu-
dadanos se sientan seguros 
a la hora de participar de es-
tas actividades. Mantenien-
do así nuestro lema de cam-
paña, al cumplirse un año 
de mandato: #Vila-realPri-
mer y #AmbPrudencia

Responsabilidad y 
acción prudente

PSPV

Desde el PP de Vila-real que-
remos aprovechar este es-
pacio para desear a todos 
los vecinos que disfruten de 
un verano, desde la respon-
sabilidad. Los vila-realenses 
hemos demostrado estar a 
la altura, ser un municipio 
generoso, trabajador, acoge-
dor y que cumple de forma 
responsable con lo que las 
autoridades nos han pedido 
en esta grave pandemia.

Nuestro trabajo desde el 
primer momento ha sido 
cumplir con lo que de ver-
dad estaban reclamado los 
vecinos. Y desde la lealtad 
absoluta, hemos puesto en-
cima de la mesa planes a 
favor de los autónomos, de 
las pequeñas y medianas 
empresas, de los vecinos 
que peor lo están pasando 
por el Covid-19.

Todavía queda un largo 
camino y debemos seguir 
siendo cuidadosos, respon-
sables. Y vamos a seguir ve-
lando porque el PP sea un 
partido útil que apuesta 
por la bajada de impuestos, 
por ser una herramienta al 

servicio de los vecinos, escu-
char sus necesidades a pie 
de calle.

Llega la época estival, 
época de libertad, de nues-
tros masets y de disfrutar 
de cada pequeño gesto... 
Vamos a seguir trabajando. 
Debemos estar a la altura y 
ofrecer medidas que benefi-
cien a todos.

Hemos propuesto mejo-
ras para los estudiantes o 
que el Gobierno se compro-
meta a destinar recursos su-
ficientes para la renta básica 
mínima. Queremos seguir 
apostando por la lealtad 
institucional y por las pro-
puestas a favor de nuestra 
localidad.

Por eso pediremos ayu-
das para autónomos, pymes 
y para aquellos que, con su 
esfuerzo, son el motor de 
nuestra ciudad. Pensamos 
que ahora es el momento 
de poner los recursos de la 
administración al servicio 
de los vecinos. Ayudas so-
ciales, medidas fiscales, re-
ducir la administración y 
apostar por la libertad. 

Vivamos un verano 
responsable

PP

Ja portem massa temps 
veient com els partits tra-
dicionals (i també els nous) 
s’obliden massa sovint de 
reivindicar el que la nostra 
terra i la nostra gent neces-
siten. És com si estigueren 
anestesiats contra la injus-
tícia que patim de manera 
històrica i, a més, els moles-
ta que altres reivindiquem 
la necessitat d’acabar con-
tra eixe tracte, com si fórem 
únicament súbdits.

Fa un mes, els partits 
polítics amb representa-
ció a l’Ajuntament se’ns 
van llançar al coll per re-
clamar una investigació 
contra la Casa Reial des-
prés de conéixer que el 
rei emèrit hauria desviat 
100 milions en comissio-
ns guanyades de manera 
més que dubtosa a Suïssa. 
Com que pocs dies després 
de ser víctima d’aquests 
atacs la Fiscalia del Tribu-
nal Suprem va anunciar la 
investigació del rei emèrit 
en suposades comissions 
pagades per l’adjudicació 
a empreses espanyoles de 

les obres de l’anomenat 
AVE a la Meca, tornem a 
insistir-hi. No tenim cap 
por a res ni a ningú.

D’altra banda, el Govern 
del PSOE ens ha pres de 
manera molt poc seriosa 
als valencians. Després de 
prop de mig segle pagant 
l’AP-7 i de molts anys de 
reivindicacions, admeten 
que sí, que ja està bé i que 
no es renova la conces-
sió però el ministre Ába-
los intenta ara colar-nos 
una nova taxa per a usar 
aquesta carretera. Per 
això, hem presentat una 
nova moció.

Finalment, si per alguna 
cosa es marca sempre el 
mes de juny és per la cele-
bració del Dia Internacional 
de l’Orgull LGTBI. El 28 de 
juny és una simple data, 
la vertadera commemora-
ció s’ha de fer dia rere dia. 
Cal treballar en l’àmbit de 
l’educació i per a eradicar 
comportaments de temps 
passats per part d’aquells 
que volen a fer debat de te-
mes jasuperats.

Sense anestèsia 
contra la injustícia

Compromís

En Ciutadans hem eixit, 
des del minut un d’aquesta 
pandèmia, a sumar i a ser 
constructius per a que en-
tre tots guanyem a la Co-
vid-19. En situacions excep-
cionals, solucions excepcio-
nals. És per això que ens 
plena de satisfacció veure 
com les nostres propostes 
són preses en compte i ac-
ceptades tan per la resta de 
partits com pels col.lectius 
implicats.

La nostra actitud és de 
sumar, sent conscients de 
l’emergència que estem vi-
vint i viurem amb les males 
previsions econòmiques. 
Així doncs, creiem que ara 
el que toca és presentar 
idees realistes i no globus 
sonda que sols generen 
falses expectatives. Són ur-
gents mesures de dinamit-
zació i reactivació del con-
sum a curt i mig termini, 
per aquest motiu hem pro-
posat iniciatives com les fi-
res de comerç, un pla per a 
combatre l’escletxa digital 
o la targeta moneder.

És precisament aquesta 
última la que es va a posar 
en marxa més immediata-
ment, segons s’ha anun-
ciat des de la Regidoria 
d’Economia. Es tracta d’un 
model innovador per a in-
centivar el consum, alhora 
que traure el màxim ren-
diment al capital públic. 
Aquestes targetes recarre-
gables poden tindre un 
efecte multiplicador im-
portant i una repercussió 
económica significativa en 
el consum ja que per exem-
ple per cada euro invertit 
desde el Consistori es po-
den quedar fins a 10 euros 
als comerços.

Sabem que no és sufi-
cient, que queda molt per 
fer ja que estem davant 
d’una marató instensa i 
llarg. En Ciutadans segui-
rem sent propositius, dia-
logant i buscant acords pel 
benefici de tots.

Als vila-realencs i vila-
realenques un missatge 
d’ànim, precaució i pru-
dència.

Targeta moneder, 
prosposta d’ajuda

Ciudadanos

Vivimos en una situación 
límite, por la terrible pan-
demia de la que se preten-
de salir pero también por 
otros aspectos a los que no 
podemos dar la espalda.

Pero lo primero es lo pri-
mero. Quisiera mandar un 
mensaje de condolencia a 
todos los vilarrealenses que 
han perdido seres queridos 
y otro de esperanza a quie-
nes atraviesan situaciones 
laborales y económicas ad-
versas. Debemos trabajar 
sin descanso para paliar, en 
la medida de lo posible, el 
daño creado por la nueva 
situación social.

Es el momento de que 
cada vecino colabore para 
que Vila-real sea una ciu-
dad próspera, con trabajo 
y libre. No queremos go-
biernos que nos aboquen a 
la deriva totalitaria y que, 
aprovechando el coronavi-
rus, han llevado a cabo su 
agenda de recorte de liberta-
des. No queremos una socie-
dad subsidiada y esclava.

Vigilaremos todas las ac-

tuaciones municipales que 
supongan desidia sobre los 
problemas de los agriculto-
res y ganaderos, especial-
mente a los de reses bravas, 
abandonados a su suerte 
por administraciones re-
gidas por quienes odian la 
«Fiesta Nacional» y el mun-
do del toro en general.

Debemos dejar claro, 
ante las reiteradas críticas 
basadas en la mentira, que 
el colectivo LGTBI es un ne-
gocio que discrimina por la 
condición sexual, algo que 
nunca apoyaremos cuando 
nuestra Constitución de-
fiende que nadie puede ser 
discriminado. La perspecti-
va de género no puede do-
minar nuestra vida política 
como algunos pretenden.

Termino informándoles 
de que el Grupo Municipal 
VOX Villarreal ha abierto 
una oficina para trabajar y 
atender quejas y propues-
tas de los ciudadanos los 
lunes, miércoles y viernes, 
de 10.00 a 13.00 horas, en la 
calle Ramón y Cajal, 23.

Seguir trabajando 
sin bajar la guardia

Vox

Si hi ha alguna cosa que 
realment envege dels nos-
tres veïns de València és la 
seua horta, concretament 
la zona de Alboraia i cada 
vegada em sent més atret 
per aquestes terres on 
tant es cuiden els cultius. 
Veig camps oberts, sense 
tanques i plens de sem-
bres de verdures de tota 
mena, cebes, tomàquets , 
enciams, cols, etc. I en el 
meu pensament una ob-
sessió per què a la meua 
terra, pagesa d’origen, no 
podem tenir un paisatge 
així?

Llavors arriba la tris-
ta contestació, recorde 
al meu pare arrencar tot 
l’hort de tarongers i altres 
cultius perquè li robaven 
fins a aquestes lletges tan-
ques metàl·liques que tots 
acaben posant.

Perquè això passa aquí 
i no a Alboraia? Quina és 
la diferència?

La COVID-19 m’ha do-
nat la resposta que real-
ment ja estava davant els 

meus ulls. Els passejos i 
els seus passejants han 
fet que baixen els roba-
toris i fins i tot la prosti-
tució, ja que els «clients» 
no s’atreveixen a acostar-
se a llocs concorreguts 
per por que els veja algú, 
el mateix passa amb els 
malfactors.

Alboraia té molta vida 
a la seua horta, passejos, 
passejants, carrils bici, 
tot això que fa que l’horta 
semble viva i cuidada i si 
hi ha alguna cosa que 
atrau els malfactors és 
allò que estiga amagat i 
descuidat. 

Cuidem el nostre en-
torn rural, el consum de 
proximitat, fem llocs per 
passejar, carrils per a les 
bicicletes, facilitem que 
es tornen a fer i mantenir 
els «masets de pasqua» on 
ens reuníem les famílies 
i amics, que la gent vull-
ga tornar a viure al camp 
i del camp i pel damunt 
de tot tornem a donar-li 
valor a la nostra horta.

Tornem a donar-li 
valor a la nostra horta

Unides Podem
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Vila-real comptarà amb un nou centre d’inclusió 
per a persones sense llar de Cáritas Diocesana
Les instal·lacions, amb capacitat per a 36 persones, inclouran també la construcció d’una capella i dependències per a la parròquia dels Sants Evangelistes

E l bisbat de Segorbe-Caste-
lló alçarà a Vila-real un 
gran projecte d’inserció 
i inclusió social per a 

persones sense llar amb el qual 
s’ampliarà l’atenció que Cáritas 
Diocesana presta al municipi 
des de fa prop de 28 anys per a 
l’acompanyament i integració, 
a través del programa El Pati. 
Aquestes noves instal·lacions, 
que inclouran també la cons-
trucció d’una capella i dependèn-
cies per a la parròquia dels Sants 
Evangelistes, són fruit de més de 
dos anys de treball després que 
el 2017 haguera de derrocar-se 
l’edifici de l’alberg i centre de 
promoció social El Pati per pro-
blemes estructurals.

L’alcalde, José Benlloch, s’ha 
reunit per a conéixer els detalls 
del projecte amb el director de 
Cáritas Diocesana, Juan Manuel 
Aragonés; l’ecònom diocesà, Tico 
Gómez; el vicari general de la diò-
cesi, Javier Aparici, i l’arquitecte 
diocesà, Ángel Albert. 

DEtalls DEl projECtE
Amb un pressupost de prop de 
dos milions d’euros, es tracta 
d’un dels projectes més impor-
tants dels últims anys per al 
bisbat de Segorbe-Castelló i con-
sistirà en la construcció d’un 
edifici de 1.700 metres quadrats 
construïts al solar de l’antiga es-
glésia dels Sants Evangelistes, al 
carrer de Sant Marc. L’immoble 
albergarà tres serveis: el centre 
d’inclusió i acompanyament per 
a persones sense llar de Cáritas 
Diocesana; una capella amb ca-
pacitat per a un centenar de per-

ti, impulsat en els anys noranta 
pel bisbe Josep Maria Cases arran 
de la creació de la Fundació Tots 
Units, va haver de demolir-se el 
2017 per problemes estructurals. 
Durant aquest temps, Cáritas 
Diocesana ha continuat prestant 
el servei en dos pisos de Cári-
tas Interparroquial de Vila-real, 
amb capacitat per a nou perso-
nes, que han pogut rebre acom-
panyament «en el procés d’eixir 
del carrer i integrar-se en la vida 
ordinària, descobrint les seues 

capacitats i possibilitats», ha ex-
plicat Aragonés.

Amb tot, des del bisbat i Cári-
tas Diocesana, conscients de les 
necessitats actuals, assenyalen 
la «urgència» de disposar d’un 
nou centre de promoció social 
més ampli i que permeta «una 
atenció integral per a la inserció 
d’aquestes persones».

Benlloch ha anunciat que, tot i 
que inicialment la idea era apor-
tar 200.000 euros al projecte, la 
xifra final ascendirà als 300.000. 

sones i dependències per a la par-
ròquia dels Sants Evangelistes.

Tal com ha destacat el direc-
tor de Cáritas Diocesana, un dels 
principals aspectes del projecte 
és que permetrà ampliar la capa-
citat de l’alberg per a persones 
sense llar, que passarà de les 9 
habitacions de l’anterior edifici, 
en les quals es podia allotjar 13 
persones, a un total de 18 habi-
tacions dobles, amb la qual cosa 
es triplica la capacitat fins a les 
36 persones. L’antic centre El Pa-

Amb un pressupost 
de prop de dos 
milions d’euros, 
consistirà en un 
edifici de 1.700 
metres quadrats 

Els responsables eclesiàstics i de l’entitat Cáritas durant la reunió, a l’ajuntament, amb l’alcalde per a parlar dels detalls del futur recinte d’acollida.

Els bombers reparen el 
meandre danyat del termet

la maquinària del Consorci de Bombers durant les tasques de neteja per a recuperar l’espai.

El Consorci Provincial de Bom-
bers de la Diputació de Castelló 
ha dut a terme els treballs per a 
reparar els danys provocats per 
la crescuda del riu Millars en el 
meandre del Termet. L’actuació 
ha arribat després de la petició 
formulada per l’alcalde de Vila-
real, José Benlloch, al Consorci 
Gestor del Paisatge protegit de la 
Desembocadura del riu Millars 
perquè arreglara aquest tram de 
la senda del Termet, entre el mo-
lí i l’assut, danyat a conseqüència 
de les passades pluges del mes 
d’abril i la crescuda del riu.

Tal com ja es va informar en el 
seu moment, la intervenció dels 
bombers ha consistit a condicio-

nar aquest camí, situat davall de 
la piscina del Termet, que ara, 
a causa de les pluges i els danys 
provocats per la força del riu, és 
intransitable. Els bombers han 
pogut iniciar la reparació des-
prés que baixara el cabal del riu.

Les intenses pluges d’abril i la 
posterior crescuda del cabal del 
riu i de la rambla de la Viuda van 
deteriorar punts dels camins que 
voregen el riu Millars. Per aquest 
motiu, el Consorci del riu Millars 
va demanar al Consorci Provin-
cial de Bombers la seua interven-
ció per a reparar i posar a punt 
aquests camins que afecten no 
sols Vila-real, sinó també Almas-
sora i Borriana.
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SPV escomet un pla urgent de 
millora de l’asfalt a la xarxa viària
Una brigada amb dos operaris inicia les reparacions amb la tècnica de l’aglomerat en fred

Una fuita en el clavegueram que va provocar un enfonsament al carrer de l’Ermita amb el camí Vell Castelló-Onda.

L’Ajuntament ha posat en 
marxa un pla d’actuació 
urgent per a reparar zo-
nes danyades de la xarxa 

viària rural i urbana i donar una 
solució més immediata mentre 
s’ultima l’adjudicació del nou 
contracte de manteniment de 
vies públiques que està en tra-
mitació i al qual opten dues em-
preses. Una brigada formada per 
dos operaris dels Serveis Públics 
(SPV) ja ha iniciat aquestes repa-
racions d’urgència, utilitzant la 
tècnica de l’aglomerat en fred, 
que «permet actuar en xicotets 
sots de forma més àgil», ha ex-
plicat el regidor responsable de 
l’àrea, Francisco Valverde.

«Esperem poder tenir adjudi-
cat en breu el nou contracte de 
manteniment i continuem tre-
ballant en els projectes del pla 
de millora de camins rurals pre-
vistos per a enguany, tal com ens 
vam comprometre en el Consell 
Agrari, però som conscients que 
hi ha zones de la xarxa viària del 
terme municipal on podem do-
nar una solució provisional amb 
una xicoteta reparació i per això, 
amb la voluntat d’atendre les 
necessitats i demandes de la ciu-
tadania i intentar ser un ajun-
tament eficaç, durem a terme 
aquest pla urgent», indica Val-
verde que recorda que l’objectiu 
és reparar, de forma progressiva, 
tots els camins rurals fins a 2023 
d’acord amb les prioritats que es 
facen arribar, especialment per 
part dels agricultors.

NOU CONTRACTE DE MANTENIMENT
L’edil de Serveis Públics ha re-
cordat que l’Ajuntament ha li-
citat un nou contracte de man-

teniment de vies públiques, que 
incrementa la dotació econò-
mica respecte a l’anterior fins 
a arribar als 435.500 euros (IVA 
inclòs) anuals. Dues empreses 
s’han presentat a l’adjudicació 
d’aquest contracte, que servirà 
per al manteniment de tota la 
xarxa viària municipal, tant ur-
bana com rural.

D’altra banda, dins del Pla de 
millora de camins rurals, s’ha 
dut a terme una actuació en un 
tram d’un quilòmetre del camí 
de l’Assagador, entre la carrete-
ra d’Onda i la Senda Pescadors, 
amb una inversió de 66.000 
euros. També amb càrrec al pres-
supost municipal d’enguany es 
millorarà el camí de Fornets, 
amb una inversió prevista de 

50.000 euros, i l’accés al vial de 
servei de l’AP-7. Valverde tam-
bé ha recordat que el consistori 
destinarà la dotació del Pla 135 
de la Diputació a la millora de 
vies agràries i actuarà en els ca-
mins del Cuquello, travessia del 
Cuquello, Molí Llop i camí Vell 
Castelló-Onda. En total, la inver-
sió prevista en el Pla de millora 
de camins rurals és, de moment, 
de 332.000 euros.

D’altra banda, des del Depar-
tament de Serveis Públics s’ha 
dut a terme també durant el 
mes de juny una reparació im-
portant per una fuita en el cla-
vegueram que va provocar un 
enfonsament en l’encreuament 
entre el carrer de l’Ermita i el 
camí Vell Castelló-Onda.

Un dels operaris durant la reparació d’un dels sots amb l’aglomerat en fred.
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Dignifiquen l’encreuament 
del carrer de l’Encarnació i el 
camí Vell Onda-Castelló

La Regidoria de Territori ha 
iniciat les obres a l’entorn de 
l’encreuament del carrer de 
l’Encarnació amb el camí Vell 
Onda-Castelló per a augmentar 
la seguretat per als vianants 
i dignificar l’entrada i eixida 
d’aquesta zona nord de la ciu-
tat. La intervenció arriba des-
prés de les obres de construcció 
de la rotonda que el govern lo-
cal va executar amb la finalitat 
de millorar la seguretat viària 
i protegir els vianants enfront 
del trànsit pesant que circula 
en aquest accés. 

«La prioritat d’aquest projec-
te ha sigut garantir la segure-
tat de les persones vianants en 
un dels enclavaments de major 
conflictivitat de trànsit de la lo-
calitat amb una intensa càrrega 
de vehicles pesants», explica el 
regidor de Territori, Emilio M. 
Obiol, que recorda que aquesta 
és la raó per la qual el govern 
local va dur a terme l’execució 
de la rotonda, que està opera-
tiva des del passat estiu, per a 
millorar el trànsit de la zona. 
«El segon objectiu és dignificar 
aquest espai creat després de 
l’enderrocament de l’immoble 
annex a la rotonda», afig l’edil, 
que indica que «el projecte res-

pon al principi d’eficàcia que 
és un dels eixos estratègics del 
govern». Així, els treballs que 
ara s’estan realitzant, amb un 
termini d’execució d’un mes, 
consisteixen a condicionar 
l’entorn, millorar l’estètica de 
l’espai i embellir la paret mitge-
ra que ha quedat a la vista amb 
un mural d’art urbà que estarà 
inspirat en el paisatge protegit 
del riu Millars, situat a escassos 
metres d’aquest encreuament. 
A més de l’adequació del mur 
de l’habitatge, el projecte tam-
bé contempla la instal·lació 
d’un banc i paperera així com 
diversos trams de baranes per a 
la protecció dels vianants.

Aquest encreuament és un 
accés molt transitat, especial-
ment els dies de partit a l’Estadi 
de la Ceràmica, però també 
diàriament, a causa del nom-
bre de vehicles, molts de gran 
tonatge, que circulen pel polí-
gon industrial de la zona nord 
de la ciutat. Per aquest motiu, 
l’Ajuntament va apostar per la 
seguretat viària en aquest ac-
cés amb el projecte de la roton-
da, executat per un import de 
92.000 euros, que ara es com-
pleta amb aquestes obres amb 
una inversió de 13.290 euros. 

Ja s’ha embellit la paret mitgera en la qual també es pintarà un mural urbà.

Les darreres obres tenen un pressupost de 13.290 euros.



Territorio escucha a los vecinos en la 
mejora de la torre Motxa y su entorno
Reactivan las obras paradas por el estado de alarma atendiento las sugerencias sobre la zona ajardinada y el mobiliario

L a Concejalía de Territorio 
ha reactivado las obras de 
conservación de la torre 
Motxa y la adecuación y 

remodelación de su entorno que 
se vieron afectadas justo por el 
inicio del estado de alarma. El 
proyecto ha tenido en cuenta 
las aportaciones que los vecinos 
han trasladado al concejal de Te-
rritorio y Patrimonio, Emilio M. 
Obiol, quien considera «primor-
diales» estas sugerencias puesto 
que el vecindario es quien más 
conoce este espacio.

Los trabajos para la consolida-
ción y rehabilitación de la torre 
Motxa, vestigio de la muralla que 
rodeaba la vila medieval, se reac-
tivan con el objetivo de asegurar 
la correcta conservación de este 
monumento, declarado Bien de 
Interés Cultural (BIC). La restau-
ración del conjunto formado por 
la torre y los dos tramos del lien-
zo de muralla colindantes será 
ejecutada por una empresa local, 
Proyvi, tras adjudicarse la licita-
ción del contrato por un importe 
de 47.678 euros, IVA incluido.

«En esta obra aunamos tres 
principios que nos parecen fun-
damentales en la concepción 
que tiene este gobierno respecto 
al servicio que ha de ofrecer el 
Ayuntamiento a la ciudadanía: 
el valor de la participación ciuda-
dana y el diálogo; la defensa de 
lo nuestro y ayudar e impulsar 
nuestra economía local», indica 
Obiol. En la línea de proximidad 
y con la intención de mejorar la 
vida de la ciudadanía, el edil ex-
plica que se han tenido en cuen-
ta las sugerencias que le han tras-

Los trabajos para la consolidación y rehabilitación de la torre Motxa, vestigio de la muralla que rodeaba la vila medieval.

que impiden la completa visua-
lización de la torre y la muralla 
y que dañan el monumento. Asi-
mismo, se instalará una escalera 
interior de acceso únicamente 
para labores de mantenimiento 
y emergencia.

El proyecto incluye, asimismo, 
la visualización sobre el pavi-
mento existente de parte de la 
muralla y el portal de la Botera, 
ya desaparecidos, en la zona de la 
avenida Pius XII.

ladado los vecinos para la remo-
delación de la zona ajardinada y 
el mobiliario urbano que rodea 
al monumento. En base a ello se 
ha decidido eliminar el banco de 
piedra situado en uno de los la-
terales de la torre por las moles-
tias que ocasionaba a los vecinos 
la reunión de personas en este 
punto.

Cabe recordar que los trabajos 
de restauración se centrarán en 
solucionar los problemas que 

afectan al correcto manteni-
miento tanto de la torre como de 
la muralla debido al uso de ma-
teriales inadecuados así como 
por las humedades del subsuelo 
y las escorrentías procedentes de 
la parte superior de la torre y las 
murallas. También está prevista 
la conservación de todos aque-
llos fragmentos existentes del 
revestimiento original y la remo-
delación de la zona ajardinada, 
con la retirada de los arbustos 

EL PP urgE a acTuar anTE 
Las PLagas dE MosquiTos y 
gusanos MiLPiés

El Partido Popular ha pe-
dido que, de manera urgen-
te, se actúe contra la plaga de 
mosquitos tigre que hay en 
la localidad, así como contra 
la creciente plaga de gusanos 
milpiés. La concejala popular, 
Gema Ferreres, ha afirmado 
que parece que «se ha vuelto a 
llegar tarde y de que no hay co-
ordinación entre la Conselleria 
y la Diputación de Castellón» y 
ha solicitado que «se habiliten 
las partidas necesarias».

U

breves

coMProMís sE rEnuEva con 
La Marcha dE su PorTavoz, 
JosEP PasquaL sancho

Compromís se renueva un 
año después de las elecciones 
municipales. Motivos persona-
les obligan al portavoz, Josep 
Pasqual Sancho, a retirarse, 
por lo que sus compañeros 
Santi Cortells y Maria Fajardo 
serán los encargados de pilo-
tar una nueva etapa al frente 
de la formación en el Ayunta-
miento, a la que se incorpora-
rá un nuevo miembro que to-
davía no se ha confirmado.

U

cs  PidE cuMPLir EL acuErdo 
sobrE La bonificación En 
La hErEncia dE viviEnda

El portavoz de Ciudadanos 
(Cs), Domingo Vicent, ha pedi-
do al Ayuntamiento «cumplir 
el acuerdo plenario aprobado 
con consenso en marzo del 
año pasado respecto a la bo-
nificación del 95 por ciento 
en la herencia de la vivienda 
habitual y de los inmuebles 
afectados por las actividades 
económicas».

U

Vila-real celebra el 
corpus christi con una misa y 
una procesión claustral 

U

Vila-real celebró con una misa y procesión 
claustral en la iglesia arciprestal San Jaime 
la festividad del Corpus Christi.  La misa 
tuvo lugar con el 50% del aforo permitido y 
cumpliendo con las medidas de seguridad 
e higiene marcadas por las autoridades 
sanitarias por la Covid-19 para la fase 
2, en la que se encontraba el territorio 
valenciano el 14 de junio. Posteriormente, 
se realizó la procesión en el interior del 
templo y la bendición con el Santísimo 
Sacramento fue en la puerta principal. A 
la celebración asistió una representación 
proporcional de los miembros de los 
partidos políticos que forman parte de 
la corporación municipal, encabezada 
por el alcalde, José Benlloch. La iglesia 
Arciprestal ha anunciado, a través de la 
Hoja Parroquial, la recaudación de 3.182, 
83 euros durante la colecta de esta jornada 
y destinada a Cáritas. Una cifra que, según 
han indicado en la publicación, supone 
un incremento de más de 1.000 euros 
respecto al año anterior.
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Amplian el plazo de presentación para 
los Premis Maig hasta el 10 de agosto
La Concejalía de Normalització 
Lingüística convoca los Premis 
Maig-Memorial Pasqual Batalla 
de narrativa breve con una dota-
ción de 600 euros para el primer 
premio y de 300, para el segun-
do. Las obras tienen que ser de 
creación estrictamente literaria, 
de tema libre, escritas en catalán, 
inéditas y que no hayan sido pre-
miadas en otros certámenes. Su 
extensión tendrá que estar entre 
los 3.500 y los 8.000 carácteres, 
espacios incluidos. Las obras as-
pirantes ya se pueden remitir por 
correo electrónico a la dirección 
premismaig@gmail.com, hasta el 
10 de agosto de 2020, plazo am-
pliado tras decretarse el estado 

de alarma y se suspendiese.
El escritor y miembro de la or-

ganización, Vicent Usó, ha expre-
sado su satisfacción por poder re-
tomar este certamen. «Creo que, 
en estas circunstancias todavía 
más, necesitamos la literatura -y 
la cultura en general, que tanto 
está sufriendo la pandemia y sus 
consecuencias- para entretener-
nos, pero sobre todo para expli-
carnos el mundo que nos rodea; 
y, en este sentido, querría expre-
sar mi gratitud a la concejala de 
Normalització y a las técnicas del 
departamento por su compromi-
so al llevar adelante, a pesar de 
las dificultades, unos premios 
que figuran, desde hace años, 

entre los más respetados y valo-
rados del ámbito lingüístico ca-
talán», afirma el escritor.

La Concejalía ha repasado en 
Facebook los orígenes y evolución 
de esta convocatoria y ha presen-
tado en sociedad la sección de su 
web dedicada a los Premis Maig, 
www.vila-real.es/premismaig, en 
la que se podrán consultar las 
convocatorias anuales y leer los 
relatos ganadores de las edicio-
nes anteriores. Para obtener más 
información, se pueden consul-
tar tanto las bases completas 
como la modificación del plazo 
de entrega en el Tablón de anun-
cios de la sede electrónica https://
seuelectronica.vila-real.es.

Normalització Lingüística 
concluye un nuevo curso 
de valenciano para padres

La Concejalía de Normalitza-
ció Lingüística ha finalizado la 
18 edición del curso de valen-
ciano (B1-B2) dirigido a padres 
y madres con niños escolariza-
dos en los centros educativos 
de Vila-real. Alrededor de 25 
alumnos han participado en 
este curso de una duración de 
60 horas, impartidas desde el 8 
de enero hasta el 19 de junio de 
2020, que pretende dotar a los 
padres de conocimientos bási-
cos sobre la lengua que les per-
mitan ayudar a los hijos en los 
estudios. Este año, a causa de la 

U crisis sanitaria, las últimas se-
siones se han realizado de ma-
nera telemática.

La concejala del área, Noelia 
Samblás, ha felicitado a los 
alumnos, mediante un video 
de despedida y agradecimiento,  
«por haber finalizado este cur-
so con gran éxito y haberse su-
mado a la iniciativa de acabar 
el curso de manera virtual» y 
les ha alentado a «participar en 
próximas ediciones de cursos 
de valenciano de la Concejalía 
y a seguir hablando, leyendo y 
escribiendo en valenciano».

Vila-real muestra su apoyo al campo en 
la lucha contra la plaga del ‘cotonet’
El Pleno aprueba una declaración institucional para apoyar a los agricultores en sus reivindicaciones tras los graves daños causados a los cítricos

El Pleno ha aprobado una decla-
ración institucional de todos los 
grupos políticos para mostrar el 
apoyo y compromiso del consis-
torio con los agricultores en la 
lucha contra la plaga del cotonet 
en los cítricos. La moción, presen-
tada por el concejal de Agricul-
tura, José Ramón Ventura Chal-
meta, convertida finalmente en 
declaración institucional y con-
sensuada con la Plataforma per 
la Dignitat del Llaurador, pide a 
las administraciones competen-
tes una solución inmediata para 
todos los agricultores cuyas cose-
chas están afectadas por esta pla-
ga, así como una línea de ayudas 
para paliar los efectos que está 
teniendo en los campos.

Chalmeta ha explicado que 

el cotonet de Sudáfrica es una 
plaga introducida en los cítricos 
españoles cuyos daños produci-
dos son muy graves con efectos 
devastadores, dado que se trata 
de una plaga que si no se prevé y 
se controla, ocasiona la pérdida 
de la totalidad de la cosecha. «Los 
daños en los cítricos cada día son 
mayores», ha indicado Chalmeta, 
«por ello pedimos que se dé una 
solución al problema»

La declaración exige a la Con-
selleria de Agricultura, Medio 
Ambiente, Emergencia Climá-
tica y Transición Ecológica una 
solución inmediata para todos 
los agricultores y los medios ne-
cesarios para contener esta plaga 
y solicitar posibles líneas de ayu-
das paliativas para los agriculto-

res afectados por el cotonet. Fi-
nalmente, otra de las prioridades 
de la declaración es notificar el 
acuerdo a las instituciones euro-
peas, estatales y autonómicas.

ENCUENTRO
El alcalde, José Benlloch, y el edil 
de Agricultura se reunieron días 
antes del pleno con el presidente 
y el vicepresidente de la Asocia-
ción de Labradores Independien-
tes de Vila-real (ALIV), Víctor Vi-
ciedo y Pepe Llop, para conocer 
las reivindicaciones del colectivo 
como la referente a esta plaga por 
lo que pedían la prórroga del uso 
del tratamiento habitual -ahora 
prohibido- para acabar con ella y 
minimizar las graves consecuen-
cias para los agricultores.

Chalmeta, Benlloch, Llop y Viciedo durante la primera reunión entre el consistorio y la asociación que representan.

+ dATOs

En tractor, en coche o en furgo-
neta. Todo medio de transporte fue  
válido el pasado 30 de junio para, al 
ritmo de claxon, visibilizar el hartazgo 
de los agricultores de toda la provin-
cia ante la falta de soluciones contra 
la plaga del ‘cotonet’, en una multi-
tudinaria caravana de protesta que 
arrancó desde el parking de la aveni-
da Europa de Vila-real (junto a Carre-
four), y finalizar en el recinto ferial de 
Castelló previo a su paso por Almas-
sora. El culmen de esta reivindicativa 
marcha motorizada --en la que parti-
ciparon cerca de 500 vehículos según 
los organizadores, las asociaciones de 
agricultores de Vila-real y Nules-- fue 

U

Los agricultores marchan 
para visibilizar su malestar

la lectura de un manifiesto en la que 
el colectivo denunció, una vez más, 
el abandono y la desprotección que 
sienten por parte del Ministerio y la 
Conselleria de Agricultura en la lucha 
contra este problema fitosanitario 
que llegó de Sudáfrica y que provo-
cará solo en la provincia 78 millones 
en pérdidas --113 en el global de la 
Comunitat-- en la próxima campaña 
citrícola, según un estudio de Ava-
Asaja. Una cita a la que asistió una 
delegación municipal con los ediles 
José Ramón Ventura Chalmeta, Javier 
Serralvo,  Xus Madrigal y  Diego Vila 
así como representantes de todos los 
grupos municipales.

La manifestación salió desde el parking del acceso sur de la localidad.



Servicios Sociales duplica las plazas 
del centro de inserción Espardenyers
La nueva licitación recoge la atención, en horario vespertino, a una docena de adolescentes entre 13 y 15 años

E l centro de día Esparden-
yers duplicará la actual ci-
fra de plazas para atender 
a menores en riesgo con la 

ampliación de sus servicios. La 
Concejalía de Servicios Sociales 
ha licitado el nuevo contrato de 
gestión en el que se refleja la am-
pliación del horario del centro 
de inserción sociolaboral que pa-
sará de ofrecer un servicio mati-
nal dirigido a 12 jóvenes de 16 a 
18 años a disponer de un horario 
de tarde para dar cabida a una 
docena de adolescentes más de 
entre 13 y 15 años. 

El alcalde, José Benlloch, ha ex-
plicado que esta iniciativa para 
ampliar el servicio que ofrece el 
centro de menores forma parte 
del Plan de impulso y prioriza-
ción de proyectos pendientes que 
son imprescindibles para el rena-
cimiento de la ciudad. Para el al-
calde, en el ámbito social resulta 
fundamental asegurar aquellos 
proyectos que «generan inclu-
sión, igualdad de oportunida-
des, especialmente entre los más 
vulnerables, y que contribuyen a 
nuestro modelo de ciudad inclu-
siva, que no deja a nadie atrás».

MAYOR HORARIO
La Concejalía de Servicios Socia-
les, con la nueva contratación 
del servicio, ampliará el horario 
para que de 16.00 a 19.00 horas 
se puedan atender a adolescen-
tes de 13 a 15 años también en 
situación de riesgo. El nuevo ser-
vicio contará con 12 plazas y se 
impartirán actividades de ocio, 
cultura, ocupacionales y de re-
habilitación. El concejal de Servi-
cios Sociales, Álvaro Escorihuela, 
ha explicado que se ha detectado 
que «la edad en que los jóvenes 
comienzan a experimentar pro-

El edil Álvaro Escorihuela y el alcalde José Benlloch en una visita realizada al centro a principios de este año.

blemáticas relacionadas con la 
adolescencia se está adelantan-
do» y también ha indicado que, 
con la ampliación de este servi-
cio «queremos que estos jóvenes 
estén atendidos, acompañarles y 
orientarles para que se sientan 
útiles, empoderados y que pue-
dan reinsertarse en el mercado 
laboral o los estudios».

La licitación de este contra-
to, que salió por un presupues-
to anual de 120. 414 euros, IVA 
incluido, llegó al reiniciarse los 
plazos administrativos de mane-
ra que se facilita la concurrencia 
de las empresas interesadas.

+ dAtOS

La ampliación del servicio será 
posible a que se mantendrá la jorna-
da completa para la educadora so-
cial pero se refuerzan las figuras de 
dos de sus técnicos, la psicóloga y 
el monitor del taller, que pasarán de 
cubrir media jornada a jornada com-
pleta. «A principios de este año ya 

U

Mayor jornada laboral para 
cuatro de los profesionales

anunciamos que nuestra intención 
era poder ampliar la franja de edad 
de los usuarios. Con la finalización 
del contrato con la empresa Tot So-
cial, actual responsable del servicio, 
el nuevo pliego de condiciones reco-
oge la ampliación de este servicio», 
explica el edil Álvaro Escorihuela.

El Ayuntamiento abonará 
a oenegés 275.000 euros 
pendientes de pago
El Pleno ha aprobado, con el voto 
favorable de PSPV, Unides Podem 
y Compromís y la abstención de 
PP, Ciudadanos y Vox, una ope-
ración de suplemento de crédito 
por valor de 972.837 euros con la 
que se «hará frente a compromi-
sos adquiridos en años anterio-
res y que lamentablemente no 
hemos podido llevar a cabo has-
ta ahora», ha reconocido el edil 
de Economía, Xus Magrigal que 
ha destacado el pago de 275.000 
euros en ayudas a ONG que traba-
jan en países en vías de desarro-
llo así como otros 50.000 euros 

para subvenciones a asociacio-
nes juveniles, y ha admitido que 
«no hemos cumplido los plazos y 
trabajaremos para intentar me-
jorarlo porque la alianza con la 
sociedad civil es un pilar básico 
para este equipo de gobierno».

Esta modificación de crédito 
incluye también 150.000 euros 
para el área de informática, des-
tinados a la modernización de 
la administración local. Otros 
100.000 euros para garantizar el 
servicio de autobús urbano gra-
tuito y 200.000 euros para mo-
dernizar polígonos industriales. Imagen de una de las ferias de la solidaridad en la que participan las oenegés.
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Priman cursos 
para prevenir 
enfermedades 
infecciosas

El Hospital Universitario 
de la Plana está impulsando 
la formación entre su perso-
nal en los diferentes Proyectos 
ZERO del Ministerio de Sani-
dad con el objetivo de dotar 
de herramientas clínicas a su 
plantilla para  la prevención 
de enfermedades infecciosas 
en pacientes críticos. De esta 
forma, se han realizado se-
siones informativas sobre los 
cursos on-line que el Ministe-
rio pone a disposición de los 
centros sanitarios incluidos 
en el Programa de Seguridad 
de Pacientes Críticos, más co-
nocidos como Proyectos Zero. 

El objetivo del hospital es 
poner a disposición del perso-
nal facultativo, de enfermería 
y TCAE estos proyectos para 
minimizar el riesgo de infec-
ciones asociadas a la hospitali-
zación de pacientes críticos ya 
que, según diversos estudios, 
la formación está asociada a 
una reducción de las infeccio-
nes entorno al 26%. Estos pro-
yectos afectan a pacientes en 
las unidades de cuidados in-
tensivos y se dividen en Bacte-
riemia Zero, Neumonía Zero, 
Resistencia Zero  e ITU-Zero.

U

La UPCCA se suma 
a la campaña 
‘Contágiate de 
prevención’

El 26 de junio se conmemo-
ró el Día Internacional de Lu-
cha contra el Uso Indebido y 
el Tráfico Ilícito de Drogas, ce-
lebrado a propuesta de la ONU 
para reforzar la acción y la co-
operación por una sociedad 
libre del consumo de drogas. 
Una oportunidad para con-
cienciar sobre la importancia 
de la prevención local en con-
ductas adictivas visibilizando 
la labor que realizan las uni-
dades de Prevención Comuni-
taria de Conductas Adictivas 
(UPCCA) de la Comunitat Va-
lenciana como activos clave 
de la salud local, junto a las 
familias, los centros educati-
vos y la comunidad en general 
en la lucha contra las adiccio-
nes a través de la prevención. 
La UPCCA de Vila-real --una de 
las 86 existentes en territorio 
valenciano--, dependiente de 
la Concejalía de Sanidad, par-
ticipó en la campaña Contá-
giate de prevención que lan-
zó un vídeo para informar a 
la ciudadanía de forma clara y 
cercana de las implicaciones e 
importancia de la prevención 
local desde estas unidades en 
las que trabajan profesionales 
acreditados para esta labor.

U



Vila-real se adhiere a una red de 
desarrollo de la Agenda 2030
El ente facilitará el diseño del futuro de la ciudad y pautas para superar la crisis

Benlloch defendió el papel de lo ayuntamientos frente a la crisis en un encuentro de las ciudades de la Xarxa Innpulso.

El alcalde, José Benlloch, ha 
anunciado que la ciudad se 
adhiere a la Red de Entida-
des Locales para Desarro-

llar los Objetivos de Desarrollo 
Sostenible de la Agenda 2030.

La propuesta, aprobada en ple-
no con el apoyo de todos los par-
tidos a excepción de VOX que se 
abstuvo, recoge que la Red es un 
instrumento que ofrecerá herra-
mientas a los gobiernos locales 
para que alcancen sus objetivos, 
de acuerdo con la implementa-
ción de la Agenda 2030 en Espa-
ña. Además, ofrecerá a los gobier-
nos locales pautas, información 
y propuestas de actuaciones para 
hacer frente a la crisis provocada 
por la Covid-19, teniendo muy 
presente una de las principales 
premisas de la Agenda 2030: no 
dejar a nadie atrás. Una premi-
sa compartida por Benlloch que 
recuerda su compromiso, adqui-
rido durante la pasada campaña 
electoral, de crear el Foro 2030, 
un espacio de diálogo e innova-
ción con la intención de «tejer y 
marcar las líneas estratégicas de 
la ciudad para la próxima déca-
da, con la mirada puesta en un 
Vila-real de futuro acorde a la 
marca de Ciudad de la Ciencia y 
la Innovación». 

«Es muy importante que Vila-
real entre a formar parte de la 
Red de Entidades Locales para 
Desarrollar los Objetivos de la 
Agenda 2030 porque se crearán 
sinergias entre los ayuntamien-
tos que servirán para compartir 
experiencias y proyectos en dife-
rentes materias fundamentales 
e imprescindibles para el desa-
rrollo de nuestra ciudad», señala 
Benlloch quien, desde su cargo 

como presidente de la Xarxa Va-
lenciana de Ciutats per la Inno-
vació, ha sido uno de los impul-
sores para la creación de esta Red 
y así mejorar la gestión de los re-
cursos intermunicipales.

TRABAJO DE AÑOS
«Debemos mirar al futuro y pla-
nificar un proyecto de ciudad 
con el que este gobierno lleva 
trabajando desde hace años, con 
una inversión clara en lo nues-
tro, en nuestra ciudad y en nues-
tra ciudadanía, con la intención 
de mejorar su calidad de vida», 
apunta Benlloch para matizar 
que «tenemos que ser conscien-

tes del momento difícil que esta-
mos viviendo».

Actualmente, según el alcalde, 
el gobierno local se enfrenta a 
tres crisis: la urbanística, con la 
deuda de los «empastres del PP» 
y las dos más recientes, como son 
la sanitaria y la económica y so-
cial derivadas de la Covid-19. «El 
proyecto de ciudad innovadora, 
moderna y solidaria sigue intac-
to, y la ilusión por crear la ciudad 
del 2030 también», concluye.

La propuesta incluye la desig-
nación como representante polí-
tico en la Red al alcalde, José Ben-
lloch, y como suplente al conce-
jal Diego Armando Vila.

TíTulo: MarkeTing digi-
Tal posT CoVid-19 
Fecha: del 1 al 15 de julio, miér-
coles de 11.30 a 13.30 horas.
Lugar: Online en tiempo real
Más info: https://www.camara-
castellon.com/

TíTulo: Webinar “Vi-
sualizaCión de daTos: 
expriMir su poTenCial 
para la efiCienTe ToMa
de deCisiones”
Fecha: 2 de julio, de 12.00 a 
13.00 horas. Lugar: Online
Más info: https://register.
go toweb ina r.com/reg is -
ter/7271392958754717200

TíTulo: Webinar “análi-
sis por diMensiones en 
dynaMiCs 365 business 
CenTral”
Fecha: 2 de julio, de 15.00 a 
19.00 horas. Lugar: Online
Más info: https://www.
eventbrite.es/e/entradas-
analisis-por-dimensiones-en-
dynamics-365-business-cen-
tral-110162980440

TíTulo: CoMuniCaCión 
para el éxiTo: TéCniCas 
para hablar en públi-
Co Con efiCaCia (38ª 
ediCión). 
Fecha: del 6 al 8 de julio, de 
15.00 a 21.00 horas. Lugar: 

Online. Más info: http://www.
fue.uji.es/formacion/EX190381 

TíTulo: gesTión de pro-
yeCTos Con MiCrosofT
projeCT
Fecha: del 6 al 10 de julio, de 
15.00 a 19.00 horas. Lugar: 
Aulas Informáticas de la EST-
CE, Universitat Jaume I
Más info: hhttp://www.fue.uji.
es/formacion/EX190431

aTíTulo: Webinar “in-
VesT horizon”
Fecha: 7 de julio, de 10.00 a 
12.00 horas. Lugar: Online
Más info: https://www.seimed.
eu/event/webinar-invest-ho-
rizon-2020-07-07-11616/re-
gister

TíTulo: Webinar “Mar-
Ca eMpresarial y per-
sonal”
Fecha: 7 de julio, de 10.00 a 
12.00 horas. Lugar: Online
Más info: https://www.camara-
licante.com/eventos/CLUBC-
20055CAFA/marca-empresa-
rial-y-personal/

TíTulo: liderazgo per-
sonal a TraVés del 
‘CoaChing’
Fecha: del 8 al 17 de julio, de 
16.00 a 19.00 horas. Lugar: 
Online. Más info: http://www.

fue.uji.es/liderazgo 

TíTulo: Webinar “sMarT
resorT”
Fecha: 9 de julio, de 11.00 a 
12.00 horas. Lugar: Online
Más info: https://register.
go toweb ina r.com/reg is -
ter/1208222948802576400 

TíTulo: Webinar “aCe-
lerador del eiC de 
horizonTe 2020: el pro-
graMa para pyMes de 
la CoMisión europea”
Fecha: 16 de julio. Lugar: On-
line
Más info: https://www.
seimed.eu/event/acelera-
dor-del-eic-de-hor izonte-
2020-e l-programa-para-
p y m e s - d e - l a - c o m i s i o n 
- e u ro p e a - 2 0 2 0 - 0 7 - 16 -
11613/register

TíTulo: la CoVid ha 
CaMbiado el CaMpo de 
juego eMpresarial. 
CóMo gesTionar la es-
TraTegia. el paso a la 
aCCión
Fecha: del 27 al 29 de julio, 
lunes y miércoles de 9.00 a 
13.00 horas. Lugar: Online en 
tiempo real
Más info: https://www.cama-
racastellon.com/es/formacion/
cursos/20_121
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Benlloch defiende una ciudad innovadora, moderna y solidaria.
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Globalis repasa sus ejes 
de acción y convoca sus 
premios de innovación

El alcalde, José Benlloch, ha par-
ticipado, de manera telemática, 
en la reunión del patronato de 
la Fundación Globalis, del que 
forma parte el Ayuntamiento. 
Una sesión en la que se han 
aprobado las cuentas y la me-
moria de 2019 además del Plan 
económico de la fundación, de-
dicada al impulso de la innova-
ción y el emprendimiento.

Además, en la cita se han re-
pasado de los proyectos y líneas 
de actuación que se llevaron a 
cabo en 2019 y las de este 2020 
en el que Globalis, apuntan sus 
responsables, «continúa apos-
tando por actividades sobre la 
educación en valores de em-
prendimiento e innovación, 
por el fomento del talento y la 
empleabilidad de los jóvenes de 
la región. Además, desde Globa-

lis como punto de la Red PI+d+i 
se apuesta por la prestación de 
ayudas a empresas y empren-
dedores para hacer crecer su 
negocio». Globalis también ha 
apostado este año, explican, 
«por seminarios en línea debi-
do a la situación sanitaria». 

Por otra parte, la entidad ha 
convocado una nueva edición 
de los Premis Globalis que re-
conocen las capacidades para 
desarrollar proyectos empresa-
riales innovadores y este año, 
también, la responsabilidad 
social corporativa (RSC). Ha-
brá un primer premio de 1.500 
euros, un accésit de 500 euros 
a una empresa que apueste por 
la innovación y otro accésit de 
500 euros a una joven empresa. 
El plazo de presentación cierra 
el 14 de octubre.

Los responsables de Globalis durante la sesión del patronato.



El sistema Bicivila’t se modernizará 
con la nueva licitación del servicio 
El consistorio invierte 125.000 euros en mejorar el servicio de préstamo gratuito de bicis

E l Ayuntamiento ultima el 
pliego de condiciones para 
licitar el servicio gratuito 
de préstamo de bicicletas 

Bicivila’t con el objetivo de mo-
dernizar y mejorar el sistema de 
alquiler de bicicletas. «Bicivila’t 
es un proyecto prioritario en el 
que estábamos trabajando antes 
de la crisis sanitaria y que debe 
ser activado cuanto antes y más 
en estos momentos que se recla-
ma un uso de la bicicleta como 
medio de transporte sostenible, 
ecológico y limpio» explica el al-
calde de la ciudad, José Benlloch, 
para quien el servicio de présta-
mo gratuito de bicicletas forma 
parte del proyecto de ciudad sos-
tenible y moderna.

El pliego de condiciones del 
proyecto plasma la idea de un 
servicio público moderno que 
responde a la marca de Vila-real 
como Ciudad de la Ciencia y la 
Innovación. En base a esta premi-
sa la redacción recoge algunos as-
pectos a considerar para su licita-
ción como la introducción de las 
nuevas tecnologías con las que 
se pretende conseguir una ma-
yor flexibilidad y ampliación del 
servicio público. Así se hace refe-
rencia a la geolocalización de las 
bicicletas con la que se consegui-
ría un mayor número de puntos 
para poder aparcar las bicicletas 
repartidos por toda la ciudad. 

APUESTA TECNOLÓGICA
El sistema, al que se tendría ac-
ceso por app móvil o con tarjeta, 
permitiría que las bicicletas es-
tén geolocalizadas en todo mo-
mento, facilitaría su aparcamien-
to y lo haría además compatible 
con el uso de las bicicletas priva-
das. Otro de los aspectos que se 

contempla para la licitación del 
servicio es la inclusión de bicicle-
tas eléctricas.

«Se trata de impulsar y fomen-
tar los desplazamientos en bici-
cletas para mejorar la movilidad 
urbana y contribuir a reducir el 
impacto ambiental que genera 
el uso de los vehículos privados», 
señala el concejal de Agricultu-
ra, Sostenibilidad, Transición 
Ecológica y Energética y Medio 
Ambiente, José Ramón Ventura 
Chalmeta, que trabaja desde que 
se incorporó al gobierno en dife-
rentes sistemas que podrían ser 
viables para la ciudad.

La inversión prevista en este 
2020 para renovar el servicio de 
alquiler de bicicletas Bicivila’t es 

de 125.000 euros que están con-
signados en el presupuesto mu-
nicipal. Espacios como el Mercat 
Central, la plaza Major o la esta-
ción de trenes son prioritarios 
para instalar estas estructuras.

Los planteamientos en los que 
se fundamentaron ciudades co-
mo San Sebastián, Barcelona, 
València o Castelló para poner 
en marcha el préstamo público 
de bicicletas han sido objeto de 
estudio desde la Concejalía de 
Sostenibilidad y que llevaron a 
varios técnicos municipales a co-
nocer, in situ, el funcionamien-
to del servicio en Vitoria, con el 
fin de plantear cómo adaptarlos 
a la realidad social y urbana de 
Vila-real.

Estado de una de las bases, la del barrio del Hospital, precintada.

Inician las obras para cubrir 
las necesidades hídricas de 
la carretera de Onda

El Ayuntamiento ha adjudica-
do a la empresa Facsa la insta-
lación de una canalización que 
garantizará las futuras nece-
sidades hídricas del polígono 
industrial de la carretera de 
Onda. La actuación ha sido ad-
judicada por 315.338 euros (im-
puestos incluidos) y un plazo de 
ejecución de tres meses.

«Es necesario contar con las 
infraestructuras de abasteci-
miento hídrico que den res-
puesta a necesidades presentes 
y futuras de las empresas que 
se instalen en nuestro término, 

como es el caso del polígono de 
la carretera de Onda», señala el 
concejal de Servicios Públicos, 
Francisco Valverde.

Se instalará una conducción 
que conectará la red del Con-
sorcio de Aguas de la Plana con 
el depósito regulador de 9.000 
metros cúbicos de uso indus-
trial que se construyó con las 
obras de urbanización del po-
lígono de la carretera de Onda. 
La canalización deberá superar 
la AP-7 para conectar la red del 
consorcio con el depósito, y  cu-
brir necesidades futuras.

Los operarios realizan tareas de limpieza para evitar posibles inundaciones.

Contratan 32 personas del 
programa del paro agrario 

El Ayuntamiento ha conseguido 
una subvención de 118.087 euros 
--el consistorio aporta 3.208 euros 
más-- para que este verano des-
empleados agrícolas puedan lle-
var a cabo trabajos de limpieza 
y mantenimiento de los caminos 
rurales y del entorno del Termet 
y acondicionar el término de ca-
ra a la temporada de lluvias.

 El Servicio Público de Empleo 
Estatal (SEPE) selecciona a los 
operarios y el Ayuntamiento se 
encarga luego de contratar a 32 
peones y cinco capataces que se 
incorporarán al departamento 

de Servicios Públicos del 1 de 
agosto al 30 de septiembre.

El programa de desempleo 
permite al Ayuntamiento con-
tar con trabajadores agrarios 
que se ocuparán del manteni-
miento de cunetas, caminos 
rurales, desbroces y mejora del 
entorno del Termet y de lim-
piar las vías del término rural 
para anticiparse a las posibles 
lluvias. Al mismo tiempo, a los 
beneficiarios les permite tener 
un trabajo fuera de la tempo-
rada agrícola y dar cobertura a 
la estacionalidad del sector.
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La Comunitat de Regants inicia la 
restauración de su salón de actos
Las pinturas, la iluminación o la accesibilidad al edificio son las actuaciones previstas

L a Comunitat de Regants de 
Vila-real ha iniciado la res-
tauración de su salón de 
actos, que cuenta con más 

de 130 años de historia. La Dipu-
tación, el Ayuntamiento de Vila-
real y empresas privadas finan-
ciarán el proyecto con el que se 
mejorarán las pinturas de princi-
pios de siglo XX, la accesibilidad 
y la iluminación. El presidente 
de la Comunitat, Pasqual Broch, 
ha explicado que «es una actua-
ción muy importante, ya que es 
un patrimonio de la ciudad que 
se tiene que poner en valor, pero 
lo vamos a hacer gracias al acuer-
do al que hemos llegado con las 
diferentes administraciones y 
gracias también a las donaciones 
privadas por lo que no repercuti-
ráeconómicamente a los comu-
neros. Tenemos que agradecer la 
implicación de la Diputación y 
del Ayuntamiento porque, aun-
que la actuación es necesaria 
para evitar mayor deterioro, no 
queríamos que repercutiera en 
nuestros asociados, ya que el sec-
tor agrícola no está pasando por 
un buen momento».

Arte Vecchio, con un plazo de 
ejecución de cinco meses, es la 
empresa encargada de la devol-
ver el esplendor a los trazos del 
pintor Joan Bosch. 

MEJORA DE LA ACCESIBILIDAD
Además, se adaptará la entrada 
para personas con discapacidad, 
se instalará un nuevo baño y se 
adecuará la iluminación que 
cuenta con más de 125 años. Es-
ta empresa especialista contará 
con el apoyo de dos firmas loca-
les, «un hecho que era importan-
te para nosotros porque también 
está dentro de la filosofía de la 
Comunitat el apoyo a la econo-
mía vila-realense», ha indicado 

el presidente de la Comunitat de 
Regants.

Esta mejora del salón se apro-
bó en la última asamblea de la 
Comunitat, celebrada en febrero, 
con la unanimidad de los asisten-
tes y «se va a convertir en un hi-
to muy importante para nuestra 
asociación, pero también para 
toda la ciudad, ya que se va a re-
cuperar parte de nuestra historia 
con la intención de que pueda ser 
de utilidad para la ciudadanía y 

que se sume como un atractivo 
más para Vila-real», ha concluido 
Broch.

La Comunidad de Regantes ce-
lebró en 2019 su 150º aniversario 
con un amplio programa de acti-
vidades que incluyó actos institu-
cionales, de divulgación históri-
ca, conferencias, exposiciones o 
jornadas técnicas, entre otras, y 
que ahora pone el broche de oro 
con las obras de restauración y 
mejora de su salón,

La restauración de las pinturas centenarias ya ha comenzado.

Groguet amplía las llegadas 
al Termet para dar mayor 
servicio durante el verano

La línea 2B del autobús urba-
no gratuito que conecta con el 
Termet aumenta las conexiones 
y amplía el horario para dar ma-
yor servicio durante la tempora-
da estival acorde a las circunstan-
cias actuales de menor actividad 
de ocio en el paraje.

 Groguet, que circula de lunes a 
domingo, pasa de cuatro a 10 ex-
pediciones al día y se inicia a las 
8.30 horas para facilitar la llega-
da a quienes van, por ejemplo, a 
disfrutar del paraje o a hacer uso 
de la piscina del Termet. La línea 
2, con sus variantes A y B, circu-

U la todos los días de la semana de 
8.00 a 21.45 horas y tiene parada 
de inicio y final en la calle Josep 
Ramón Batalla (la Bàscula).

La línea 2 da también servicio 
a los mercados ambulantes de 
la ciudad, tanto al de alimenta-
ción instalado provisionalmente 
los sábados en el aparcamiento 
de la avenida Matilde Salvador 
(frente al Palacio de Justicia) co-
mo el mercado de ropa y comple-
mentos de miércoles y sábados 
emplazado, también de manera 
temporal, en la Ciutat Esportiva 
Municipal. El servicio de autobús pasa de cuatro a 10 expediciones al día al paraje del Termet acorde a las visitas que recibe en verano.
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Vila-real dará impulso a la 
modernización del regadío 
en la partida Pinella

Una delegación municipal ha 
mantenido una reunión con 
los promotores del proyecto pa-
ra completar la modernización 
del regadío en la partida Pine-
lla para avanzar en el impulso 
y la tramitación de la obra. «Es 
un proyecto fundamental para 
la modernización de las infra-
estructuras agrarias locales, el 
ahorro energético y de recursos 
hídricos así como la reducción 
de costes de producción», ha 
señalado el alcalde, José Ben-
lloch.

La tercera fase para completar 
la modernización del regadío y 
la instalación de riego localiza-
do en la partida Pinella afecta 
a una superficie de 370 hectá-
reas (alrededor de 1.000 propie-
tarios) y está impulsada por la 
comunidad de regantes Canal 
de la Cota 100 del río Mijares, 
de la que forma parte la Agru-
pación de Regantes Pinella, una 
partida en la que abastecen de 
agua un total de 10 pozos. Con 
una inversión prevista de 3,9 
millones de euros, los promoto-
res cuentan con el compromi-

so de la Generalitat Valenciana 
de subvencionar entre un 50 y 
un 75% de la obra, a través de 
la convocatoria de ayudas del 
Plan de modernización de re-
gadío de la Comunitat Valen-
ciana. 

Benlloch ha destacado que 
esta obra comportará un aho-
rro de recursos hídricos impor-
tante (un 25% menos de con-
sumo de agua anual por cada 
explotación) además del uso 
de energía renovable, energía 
fotovoltaica. «También supon-
drá un ahorro de costes de pro-
ducción para los propietarios 
puesto que se pasará de un 
gasto anual de entre 180 y 250 
euros por hanegada, a sólo 100 
euros; y al mismo tiempo, con 
el uso de nuevas tecnologías, 
se abrirá la puerta a la produc-
ción ecológica en un futuro», 
ha indicado el primer edil.

Los promotores ya cuentan 
con el proyecto así como con 
una propuesta de estudio am-
biental y el equipo de gobierno 
se ha comprometido a impul-
sar la tramitación.

Representantes municipales y de los colectivos de riego durante la reunión.



El aulario de infantil del Carles 
Sarthou funcionará en septiembre
El proyecto, con 1,4 millones de presupuesto, responde a una situación que viene de 2012

Representantes autonómicos y locales visitan la evolución de las obras del nuevo recinto educativo.

El alcalde, José Benlloch, y la con-
cejala de Educación, Aida Beteta, 
han acompañado al director gene-
ral de Infraestructuras Educativas, 
Víctor García, y el director territo-
rial de Educación, Alfred Remolar, 
en la visita de obra al aulario de 
infantil del colegio Carlos Sarthou 
con la previsión de que esté acti-
vo el próximo inicio de curso. Un 
proyecto que, con un presupues-
to de 1,4 millones de euros (IVA 
incluido), «responde al esfuerzo 
del Ayuntamiento, la comunidad 
educativa y la Generalitat por do-
tar al CEIP Carlos Sarthou de unas 
mejores instalaciones, acordes a la 
calidad educativa de este centro», 
ha indicado el alcalde. 

Benlloch ha recordado que fue 
en 2012 cuando hubo que tras-
ladar a los alumnos del antiguo 
aulario de infantil a aulas prefa-
bricadas  y que «el Ayuntamiento 
asumió el coste del alquiler para 
que todo el alumnado estuviera 
en el mismo recinto del colegio». 
«La construcción de este aulario 

de infantil y de la ronda Suroeste 
fueron los dos compromisos que 
adquirió el presidente de la Gene-
ralitat, Ximo Puig, con Vila-real y 
los dos se están haciendo realidad, 
con una inversión total de más de 
nueve millones de euros, por lo 
que quiero agradecerle al presi-
dente su implicación con la ciu-
dad», ha recalcado el alcalde. 

«Estoy muy satisfecho de que 
esta infraestructura salga adelan-
te, porque es imprescindible para 
el futuro de Vila-real, y por ello el 
Ayuntamiento se ha volcado des-
de el primer momento, redactan-
do el proyecto y asumiendo la di-
rección de obra», ha dicho el alcal-
de, quien también ha agradecido 
al conseller de Educación, Vicent 
Marzà; al director general de In-
fraestructuras Educativas, Víctor 
García, y al director territorial de 
Educación, Alfred Remolar, «su 
preocupación por impulsar y ha-
cer seguimiento de la obra». 

Desde Educación de la Gene-
ralitat, García ha apuntado que 

«la Conselleria encabezada por 
Vicent Marzà, hizo frente a todos 
los problemas que generaron an-
teriores gobiernos» y ha añadido 
que «Educación de la Generalitat 
hemos trabajado y hemos estado 
junto a la comunidad educativa 
de Carlos Sarthou no para hacer 
promesas, sino para solucionar 
la necesidad de aulas dignas». «Es 
por eso que esta es una de las múl-
tiples visitas que hemos hecho pa-
ra comprobar los avances de las 
obras y que todo está desarrollán-
dose con normalidad, dado que la 
empresa nos ha asegurado que en 
septiembre estará todo listo para 
que entren los alumnos y alum-
nas», ha dicho.

García ha afirmado además que 
«hemos visto la buena predisposi-
ción por todas las partes, comu-
nidad educativa y Ayuntamien-
to y nos vamos satisfechos al ver 
cómo avanzan las obras» por lo 
que»podremos, al final, tener un 
inicio de curso con cierta norma-
lidad».

Caixa Rural aumenta casi 
un 25% su capital social 
durante el pasado año

Caixa Rural ha aprobado sus 
cuentas anuales de 2019, unos 
datos que dejan como aspectos 
destacados la reducción de sus 
activos dudosos en un 18% gra-
cias a «la gestión continuada 
del riesgo y a las provisiones 
realizadas» y el incremento, en 
un 24,7%, de su capital social. 
Además, el presidente de la en-
tidad, Enric Portalés, y el direc-
tor general, Manuel Cubertorer, 
han informado que el resultado 
después de impuestos de la en-
tidad ha sido de 419.000 euros 
«menos que el año pasado pero 
digno para seguir con nuestra 
labor social ya que cerca del 
40% de este resultado se destina 
a Fundació Caixa Rural». 

Portalés ha asegurado que 
2019 fue, en general, un buen 
año por la bajada -en dos pun-
tos- de la tasa de morosidad, la 
reducción de gastos de explota-
ción y la diversificación de los 
recursos minoristas. La entidad 
cuenta en la actualidad con 
26.139 clientes de los que más 
de 11.500 son socios que dejan 
un capital social de 10,76 millo-
nes de euros, un aumento inte-
ranual del 24,7%.

En la asamblea anual, condi-

cionada por el Covid-19, tam-
bién se han renovado algunos 
cargos  del Consejo Rector.

Respecto a la situación ac-
tual, tanto Portalés como Cu-
bertorer han indicado que es 
dificil aventurar cómo cerra-
rá 2020 ya que hay criterios 
expertos muy confrontados 
y, lejos de lo que se preveía, 
no será el ejercicio de la con-
solidación de la recuperación 
económica. “Caixa Rural, en 
su siglo de historia, ha pasado 
por situaciones muy complejas 
como la Guerra Civil o la crisis 
del 2008 pero salimos. Confío 
en la capacidad de Vila-real pa-
ra recuperarse de situaciones 
adversas con la ayuda de Caixa 
Rural y otras entidades”, ha ar-
gumentado Portalés. Durante 
estos meses de pandemia, la 
caja ha realizado cerca de 160 
operaciones de crédito corres-
pondientes a unos 130 clientes, 
tanto grandes empresas como 
Pymes y autónomos, para im-
pulsar la economía aunque, 
como contraparte, la entidad 
asume que este crecimiento de 
créditos puede traducirse en 
una mayor morosidad en los 
próximos años.

Portalés y Cubertorer durante la presentación previa a la asamblea.
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